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ZNANJE ZA NOVO DESETLETJE, 

IZZIVE IN USPEHE

Dinamični svet energetike prinaša 

nove priložnosti in izzive. Nanje 

lahko odgovarjamo le z znanjem.

Skupina Elektro Gorenjska ima 

predanost nenehnemu napredku, 

novim znanjem in izobraževanju 

zapisano v svojem dednem zapisu.

RAZVOJNI PROJEKTI KOT TEMELJ 

SODOBNEGA OMREŽJA

V Skupini Elektro Gorenjska se z 

razvojnimi projekti ukvarjata dva 

sektorja – Sektor omrežje in Sektor 

inženiring. Povezuje ju skupen cilj – 

z naprednimi in inovativnimi pristopi 

razvijati naše omrežje v najbolj stabilno 

in sodobno distribucijsko omrežje v 

Sloveniji.

»VELIKO TRAJNE ENERGIJE 

V 2024!« 

»Ko na prehodu v novo leto 

svoj pogled usmerjamo v 

prihodnost, se v njem zrcali 

znana podoba. Prihodnost 

bo električna.«
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»V prihajajočem letu 
2024 si želim, da bi
nas naše skupne 
vrednote in cilji še 
naprej krepili in 
nas vodili k novim 
dosežkom. Naj bo 
to leto polno novih 
priložnosti, osebnega
in profesionalnega 
razvoja ter seveda 
sreče in zdravja.«

IZDAJATELJ

Elektro Gorenjska, podjetje 

za distribucijo električne 

energije, d. d.

Ulica Mirka Vadnova 3A, 

4000 Kranj

GLAVNA UREDNICA

dr. Mateja Nadižar Svet

PREDSEDNIK 
UREDNIŠKEGA SVETA

dr. Ivan Šmon, MBA

ČLANI UREDNIŠKEGA 
SVETA

mag. Aleks Jan, 

Jurij Jerina, 

mag. Matej Pintar, 

Boštjan Tišler

»KAR NAREDIMO 
DANES, BO MOČNO 
VPLIVALO NA TO, S ČIM 
SE BOMO SPOPADALI
JUTRI«

»Evropski energetski 
prostor nam daje proste 
roke, da najdemo
svoj pristop in način 
izvedbe prehoda. To 
zame predstavlja močno
spodbudo, saj pomeni, 
da je glavno vprašanje 
uspešnega prehoda,
ali se bomo uspeli 
dogovoriti, na kakšen 
način bomo spremembe
izpeljali.«

SKRITA PAST 
DIGITALIZACIJE

Digitalizacija je tista 
čudežna beseda, 
ki prinaša svetlo 
prihodnost. Pa je res
tako ali v sebi skriva tudi 
pasti?

»MORAŠ IMETI SREČO«

»Z ljudmi moraš znati 
delati. Ljudi moraš 
poslušati, veliko se
naučiš. Zato je tako 
ključen pogovor, 
izmenjava mnenj, praks,
deljenje in sprejemanje 
nasvetov. Ključno pa je, 
da je treba delati.«
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UREDNIŠTVO

E-pošta: 

urednistvo.elgo@elektro-gorenjska.si

www.elektro-gorenjska.si

telefon 04 20 83 684 

faks 04 20 83 600

E-pošta: 

info@elektro-gorenjska.si 

LEKTORIRANJE

Prevodnica, prevajalska 

agencija, d. o. o.

OBLIKOVANJE IN 
PRELOM

Deidra Jovanovic s. p.

TISK: Antus, d. o. o. Jesenice

NAKLADA: 1000 izvodov

ISSN 1581-8020

ZUNANJA PRESOJA 
SISTEMOV VODENJA 
KAKOVOSTI 
OPRAVLJENA Z ODLIKO

Uspešno opravljena
zunanja presoja sistemov
vodenja kakovosti, ki
so vpeljani v poslovne
procese Elektra 
Gorenjska, je dokaz, da
smo predani najvišjim
standardom kakovosti
poslovanja.

POSPEŠENO IZVAJAMO
INVESTICIJE NA
SREDNJE- IN
NIZKONAPETOSTNEM
OMREŽJU

Investicijske ekipe Elektra 
Gorenjska tako v drugi 
polovici leta pospešeno
zaključujejo več kot 500
investicijskih projektov na 
nizki in srednji napetosti.

Z NOVIM 
DREVOREDOM 
KREPIMO TRAJNOSTNO 
PREOBRAZBO MESTA 
KRANJ

V okviru 60. obletnice je 
lokalnim skupnostnim 
14 dreves v novem
drevoredu podarila 
Skupina Elektro 
Gorenjska.

»ŽIVIJO, MIDVA SVA ELI 
IN GO!«

Skupini Elektro Gorenjska
sta se pridružila nova
člana – dvojčka Eli in Go,
ki poosebljata inovativnost
Skupine Elektra Gorenjska 
in njeno zavezanost 
trajnostnemu razvoju.

www.elektro-gorenjska.si
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UVODNIK

VELIKO 
TRAJNE 
ENERGIJE 
V 2024!
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UVODNIK

Leto 2023 je bilo za Skupino 

Elektro Gorenjska prav 

posebno. 

Zaokrožili smo šesto 

desetletje našega delovanja. 

Številne generacije naših 

sodelavk in sodelavcev 

so našo dosedanjo pot 

zaznamovali z inovativnostjo, 

odgovornostjo in s skrbjo. 

Pogosto tudi s pregovorno 

gorenjsko trmo in z 

vztrajnostjo. Na stotine 

poslovnih partnerjev 

in podpornikov nas je 

s strokovnim delom in 

profesionalnim odnosom 

podpiralo na naši poti 

in nam omogočalo, da 

smo lahko orali ledino in 

smelo korakali po novih, še 

neutrjenih poteh. 

Vsem vam gre zahvala, da 

ima Gorenjska – naš dom – 

danes najbolj zanesljivo in 

robustno elektrodistribucijsko 

omrežje v Sloveniji. 

Zagotavljati stalno in stabilno oskrbo 
Gorenjske z električno energijo je bila 
naša prva skrb od prvega dne. Ustvarjati 
priložnosti za talente, imeti posluh za 
sočloveka in podpirati razvoj gorenjske 
regije je od nekdaj naša srčna odgovornost. 
Z dušo inovatorja prispevati k trajnostni 
preobrazbi sodobne družbe je nevidna sila, 
ki vsak dan znova usmerja naš korak. In 
tako bo ostalo tudi v prihodnje. 

Ko na prehodu v novo leto svoj pogled 
usmerjamo v prihodnost, se v njem zrcali 
znana podoba. Prihodnost bo električna. 
V našo novo desetletje v Skupini Elektro 
Gorenjska zato vstopamo z optimizmom, a 
hkrati tudi z občutkom velike preudarnosti 
in odgovornosti – do sočloveka, narave, 
Gorenjske in slovenske energetike. Dogodki 
letošnjega leta – od neurij, poplav do 
geopolitičnih in nenazadnje kibernetskih 
tveganj – dajejo slutiti o tem, kakšni 
izzivi in priložnosti nas bodo spremljali v 
nadaljevanju. 

V Skupini Elektro Gorenjska bomo v 
prihodnje svoje prizadevanje in vlaganje 
usmerili v nadaljnjo krepitev svojega 
elektrodistribucijskega omrežja. Še naprej 
se bomo odpirali svetu in novemu, saj 
želimo ostati nosilec uvajanja inovativnih 
rešitev slovenske energetike. Ustvarjalce 
naše prihodnosti vidimo v kompetentnih, 
zavzetih in ustvarjalnih sodelavcih. Na 
stereotipne predstave o delovnem okolju 
»tipičnega« elektrodistristribucijskega 
podjetja odgovarjamo z agilno kulturo. 
Zaznamujeta jo stabilnost v organiziranosti 
ter dinamičnost in hitrost v delovanju. 
Naš posluh za potrebe bližnjih in lokalne 
skupnosti z leti ne plahni, pač pa se krepi.

To potrjuje tudi pregled naše zadnje 
letošnje izdaje časopisa, ki ga držite 
v rokah. V njem boste našli zanimive 
informacije o naših aktualnih projektih, 
nedavnih dogodkih ter aktivnostih, s 
katerimi smo obeležili 60. obletnico. 
Predstavljamo tudi zanimive intervjuje z 
nekdanjimi in s sedanjimi sodelavkami in 
sodelavci ter veliko drugih zanimivih vsebin. 
Pester utrip tokratnega časopisa kaže na 
to, da je naš korak na prehodu v novo 
desetletnico še kako dinamičen in aktiven. 

Upamo, da boste uživali v branju. 

Ker se leto 2023 bliža koncu, bi se vam 
rad zahvalil za trud in predanost. Vaša 
zavzetost je bila ključna za naš uspeh in 
rast.

V prihajajočem letu 2024 si želim, da bi 
nas naše skupne vrednote in cilji še naprej 
krepili in nas vodili k novim dosežkom. Naj 
bo to leto polno novih priložnosti, osebnega 
in profesionalnega razvoja ter seveda sreče 
in zdravja.

Srečno in trajne energije polno leto 2024!

Predsednik uprave 
dr. Ivan Šmon, 

MBA
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     »KAR 
NAREDIMO 
DANES, BO 
MOČNO  
VPLIVALO 
NA TO, 
S ČIM SE 
BOMO 
SPOPADALI 
JUTRI«

V sodobnem svetu, močno zaznamovanem s podnebnimi 
spremembami in potrebo po družbeni preobrazbi v smer večje 
trajnosti, se elektroenergetski sektor nahaja v novi eri. Z 
mag. Urošem Salobirjem, direktorjem Področja za strateške 
inovacije (PSI) v družbi ELES, smo se pogovarjali o trendih zelenega 
prehoda in izzivih, s katerimi se spopadajo elektroenergetska 
podjetja tako v Sloveniji kot tudi širše po Evropi. 

INTERVJU

Avtor: Uredništvo Elgo
Foto: Osebni arhiv
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     »KAR 
NAREDIMO 
DANES, BO 
MOČNO  
VPLIVALO 
NA TO, 
S ČIM SE 
BOMO 
SPOPADALI 
JUTRI«

Tako naravno kot družbeno okolje, v katerem deluje 
elektroenergetika, se spreminjata. Čeprav se nam (kot 
odjemalcem) zdi stabilna oskrba z elektriko samoumevna, pa 
je zaradi dinamičnega okolja zagotavljanje zanesljive oskrbe z 
električno energijo v resnici precej kompleksno. Kateri so glavni 
izzivi na tem področju?

Izzivi so raznoliki in jih je mogoče razdeliti na več področij, vendar 
pa v osnovi prihajajo iz dveh smeri. 

Prvi del izzivov je vezanih na pričakovanja širše družbe, ki zeleno 
preobrazbo vidi kot novo priložnost, jo povezuje s samooskrbo 
in z družbeno odgovornostjo. Pozornost družbe je usmerjena 
v pospešeno izgradnjo obnovljivih virov energije, kar povzroča 
pritisk na priključne zmogljivosti, to je na osnovno dejavnost 
elektroenergetike. Eden od aktualnih ciljev elektroenergetike je torej 
ljudem pomagati, da s skupnimi močmi spremenimo energetski 
sistem, da bo omogočal učinkovito integracijo obnovljivih virov in 
zaradi tega ne bodo trpeli elementi kakovosti in stroški omrežnine, 
v skladu s pričakovanji, ki jih imamo državljani glede zelene 
preobrazbe. 

Drugi del izzivov se nanaša na iskanje komplementarnih virov za 
ohranitev trenutne ravni stabilnosti sistema in novih načinov za 
soočanje s podnebnimi spremembami. Slednje namreč že vplivajo 
na naše življenje in bodo v prihodnosti terjale od energetikov še 
boljšo odpornost na izredne razmere. Že dolgo iščemo rešitve, ki bi 
stabilnost in odpornost, ob tem lahko omenimo tudi zanesljivost in 
razpoložljivost sistema, zagotovile v smeri dvosmerne komunikacije 
in sodelovanja z uporabniki, torej z odjemalci. Pristop se je izkazal 
kot zelo zahteven, sodelovanja uporabnikov nismo uspeli ustrezno 
nagraditi, zato ni prišlo do masovne širitve tovrstnih rešitev. Edini 
omembe vredni elementi stabilnosti v današnjem sistemu so zato 
še vedno elektrarne in omrežje, ki proizvodne vire medsebojno 
povezuje. 

Imate v mislih kakšne konkretne rešitve, kako premostiti ta dva 
obraza naših izzivov?

Prvo pravilo je zame iskanje skupinskih rešitev. Danes družba 
velikokrat dojema uspešno integracijo obnovljivih virov energije 
na individualni ravni. Samooskrba v smislu nakupa električnega 
avtomobila, toplotne črpalke in namestitve sončnih celic na 
streho hiše je trenutno zanimivejša kot denimo oblikovanje 
energetske skupnosti ali vlaganje v sklad, ki investira v obnovljive 
vire. Kratkoročno je to v redu, dolgoročno pa vidim precej izzivov. 
Energetski sistem namreč deluje po zakonih trga in če tega ne 
upoštevamo, se slej ko prej pojavi težava. Če združimo interese 
posameznikov in se rešitev lotimo na sistemski ravni, lahko pridemo 
do bolj celovitih in učinkovitih rešitev. Zato je izredno pomembno, 
da ljudi aktivno podpiramo pri iskanju optimalnih dolgoročnih 
sistemskih rešitev. Investitorji torej ne potrebujejo zanikovalcev 
sprememb ali pametovanja, da ta ali ona spodbuda ni ustrezna. 
Investitorji potrebujejo zaveznike, ki jim bodo aktivno pomagali 
osvetliti nove poti.

Poudarili ste pomembnost zaveznikov pri premoščanju izzivov. 
Koga vse vidite v tej vlogi zaveznika? 

Zaveznike potrebujejo tako investitorji v nove vire in nove 
naprave kot elektroenergetski sektor. Zavedam se, da je v nekem 
poenostavljenem smislu elektroenergetski sektor postal ovira, ki 
investitorje omejuje pri doseganju ciljev. Ovire so danes postale 
točka konflikta; sam pa menim, da so samo indikator, ki nam kaže, 
da moramo do cilja priti po drugi poti. Le z usklajenim delovanjem 
bomo našli rešitve, ki bodo izvedljive za vse, in ni nujno, da smo 
elektroenergetiki tisti, ki vemo, kaj je najbolj prav. Vsi deležniki 
imajo pomemben vpogled in nikogar ne smemo podcenjevati. 

Zato si mora elektroenergetika zaveznike iskati povsod; v ospredju 
morata biti strpnost in racionalnost, čustva in ego pa moramo 
postaviti na stranski tir. 

Zelo ste vpeti tudi v elektroenergetsko dogajanje na širši, evropski 
ravni. Kaj se dogaja zunaj naših meja in kako to vpliva na 
dogajanje pri nas? 

V evropskem kontekstu opažam, da se distribucijska in prenosna 
podjetja brez izjeme soočajo z obsežnimi spremembami. Najbolj 
me šokira, ko srečam podjetja, ki zaradi integracije obnovljivih virov 
energije podvojijo ali celo potrojijo število zaposlenih v  relativno 
kratkem, denimo petletnem obdobju. Vse se odvija izredno hitro in 
mislim, da moramo tudi v Sloveniji zelo pohiteti.

Če skušam situacijo v drugih državah članicah preslikati v Slovenijo, 
ne vidim primera, ki bi bil direktno prenosljiv, tudi ne verjamem, 
da obstaja ustaljena formula, ki bi nam zagotovila uspešen 
prehod. Bolj se mi zdi, da lahko ločimo okolja, ki so pragmatična in 
sprejmejo izziv ter se ga konstruktivno lotijo, od okolij, ki so pasivna 
in čakajo, da se bo našel nekdo drug, ki bo rešil njihov problem. 

Evropski energetski prostor nam daje proste roke, da najdemo 
svoj pristop in način izvedbe prehoda. To zame predstavlja močno 
spodbudo, saj pomeni, da je glavno vprašanje uspešnega prehoda, 
ali se bomo uspeli dogovoriti, na kakšen način bomo spremembe 
izpeljali. Rešitev tega izziva je torej v ljudeh. Če bi Slovenija 
potrebovala točno določene tehnologije, ki bi zaradi nezrelosti 
predstavljale nepremostljivo oviro, bi to res bil velik problem. 
Dokler pa so glavni izzivi v komunikaciji, učinkovitosti in sklepanju 
dogovorov, nimamo izgovorov, da sprememb ne uvedemo. 

INTERVJU

»Najbolj me šokira, ko 
srečam podjetja, ki zaradi 
integracije obnovljivih virov 
energije podvojijo ali celo 
potrojijo število zaposlenih 
v relativno kratkem, 
denimo petletnem obdobju. 
Vse se odvija izredno hitro 
in mislim, da moramo tudi 
v Sloveniji zelo pohiteti.
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INTERVJU »Če bi Slovenija 
potrebovala točno 
določene tehnologije, 
ki bi zaradi nezrelosti 
predstavljale 
nepremostljivo oviro za 
zeleno preobrazbo, bi 
to res bil velik problem. 
Dokler pa so glavni izzivi v 
komunikaciji, učinkovitosti 
in sklepanju dogovorov, 
nimamo izgovorov, da 
sprememb dejansko ne 
izpeljemo.

Katere so trenutno najpomembnejše teme na evropski ravni na 
področju elektroenergetike? Kateri so glavni izzivi ali katere so 
priložnosti za napredek?

Zagotavljanje povečane zmogljivosti omrežij je trenutno tema 
številka ena. Krepitvi zmogljivosti prenosnih omrežij bo na ravni 
Evrope že do leta 2030 namenjenih več kot 200 milijard evrov. 

Pomembno vprašanje je, kako vlagateljem zagotoviti stabilnost 
investicij v obnovljive vire, prav tako je pereče vprašanje 
zagotavljanja ustreznega okolja za investicije v vire stabilnosti. 
Vse države EU na nek način vzpostavijo okolje, ki investitorjem 
zagotavlja stabilnost in jih ne izpostavlja pretiranim tveganjem. 
Način upravljanja s tveganji je del družbenega konsenza.

So se pa na površje dvignila nova vprašanja, kot na primer kako 
zmanjšati količine energije, ki jih je treba zaradi viškov v določenih 
urah zaradi nestanovitnosti virov obratovalno zavreči. To je tema, 
ki je v Sloveniji še nismo odprli, a bo v naslednjih letih gotovo prišla 
na vrsto. 

Ste optimist ali pesimist glede tega, koliko smo kot skupnost 
zmožni skupnega naslavljanja izzivov? 

Mislim, da se vsi zavedamo in sprejemamo to, da je energetska in 
zelena preobrazba edina pot naprej. Vidim dve smeri – eno bolj 
optimistično, drugo nekoliko manj. 

Bolj optimističen scenarij vključuje minimalne naložbe, ki bi bile 
potrebne, da premostimo obdobje intenzivnih sprememb. V tem 
primeru bi čim več elementov, ki se jih da predvideti, predvideli že 
v tej zgodnji fazi. Tako bi se izognili zgrešenim oziroma nasedlim 
investicijam in hitro odplačali stroške preobrazbe ter posledično na 
dolgi rok, torej po obdobju preobrazbe, cene energije vrnili na ali 
celo pod današnjo raven. 

Pesimistični scenarij pa predvideva napake in neupoštevanje vseh 
elementov, ki se jih da predvideti že danes. Ta scenarij bi vključeval 
višje stroške, ki jih bomo odplačevali še kako desetletje več kot v 
optimalnem scenariju, preden bomo prišli do stabilnega stanja, ki 
ga pričakujemo po koncu preobrazbe. 

Kateri scenarij bo v resnici prevladal, ne vem. 

Kakšna je vloga ELES-a v tej zgodbi? ELES širi svoje področje 
delovanja. V vašem srčnem utripu je čutiti močan inovacijski ritem. 
Kakšni sta njuna vizija in poslanstvo?

Obstajata dve interpretaciji vloge ELES-a – ena je vloga omrežnega 
operaterja, druga pa vloga sistemskega operaterja.

Sam sem vedno videl ELES kot sistemskega operaterja in se nisem 
omejeval le na prenos in z njim povezane investicije, ampak sem 
videl energetski sistem kot celoto. Deregulacija je sicer prinesla 
tržno dinamiko in podjetja, ki so bila včasih pod skupno »streho«, 
ločila na posamezne subjekte. Vendar to ni razbilo sistema v smislu 
vplivov, ki se med seboj prepletajo. 

Vsi vplivamo drug na drugega in menim, da je poslanstvo ELES-a, 
da te elemente povezuje med seboj. Nekateri nam očitajo, da se 
ukvarjamo s stvarmi, ki niso v naši domeni. Treba je poudariti, 
da ne gre za poskus centralizacije moči ali tehničnih rešitev. ELES 
zagovarja sistemsko povezano decentralizacijo in menim, da to 
najbolje dokazujemo z delom na zelo zahtevnih partnerstvih in 
naprednih pobudah. 

Kakšno mnenje imate o razvojnem in inovacijskem potencialu oz. 
stanju slovenske energetike? Ali menite, da smo odprti za inovacije 
in si drznemo tvegati? 

Če bi meril po partnerstvu, ki ga imamo s Skupino Elektro 
Gorenjska, in po tem, kakšne projekte smo skupaj že uresničili ter 
kaj imamo na mizi še odprtega, si drznem reči, da nam ne manjka 
niti poguma niti idej. 
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INTERVJU

Tisto, kar nam vsem predstavlja največji izziv, je dejansko 
vključevanje inovativnega dela v vsakodnevne procese, v samo 
jedro dejavnosti podjetij. Nove rešitve in napredne tehnologije 
moramo postaviti v srce delovanja in potem z odprtim pristopom 
do tveganja tudi ves čas preverjati, ali so rešitve, ki jih imamo v 
razvojnih načrtih, prave ali je prostor za izboljšave. 

V Sloveniji vidim prostor za napredek predvsem pri uresničevanju 
inovacijskih pobud skozi družbene procese in skozi partnerstva ter 
poslovne ideje, ki vključujejo različne deležnike. Učinki inovativnega 
delovanja se sicer že čutijo, saj je nekaj inovacij bilo že uspešno 
realiziranih, vendar se mi zdi, da najboljše šele prihaja. 

Katera je prva asociacija, ki se vam porodi pri omembi Elektra 
Gorenjska?

Kakovost, sodelovanje. 

Kaj bi sporočili sodelavcem Skupine Elektro Gorenjska ob njihovi 
60. obletnici?

Povedal bi jim, da jim včasih skorajda zavidam, kako dobre odnose 
imajo z odjemalci. Že 60 let delujejo na izredno visokem nivoju 
in mislim, da bodo s svojim izjemnim znanjem in z izkušnjami 
še naprej uspešno premagovali izzive, s katerimi se spopada 
elektroenergetski sektor. Zato sem prepričan, da bo naslednjih 60 
let za Elektro Gorenjska še naprej tako dobrih ali celo boljših kot 
doslej. 
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Razvojni projekti kot 
temelj sodobnega 
omrežja
Sektor omrežje

SODOBNO OMREŽJE 

Sodobno omrežje zahteva različne razvojne pristope, kjer vsak zahteva 

svojo specifiko. Zato se v Skupini Elektro Gorenjska z razvojnimi projekti 

ukvarjata dva sektorja – Sektor omrežje in Sektor inženiring. Povezuje ju 

skupen cilj – z naprednimi in inovativnimi pristopi razvijati naše omrežje v 

najbolj stabilno in sodobno distribucijsko omrežje v Sloveniji. 

Avtor: Anže Vilman
Foto: Osebni arhiv

OPERATIVA ZA RAZVOJ (SEKTOR 
OMREŽJE) V STIKU Z VSAKODNEVNIM 
UTRIPOM OMREŽJA

Zaposleni v operativi za razvoj, ki deluje 
znotraj kabineta Sektor omrežje, skrbijo za 
razvoj distribucijskega elektroenergetskega 
(EE) omrežja tako na srednjenapetostnem 
(SN) kot nizkonapetostnem (NN) nivoju. 
Njihove glavne naloge so priprava osnovnih 
podatkov za oblikovanje plana investicij in 
vzdrževanja na podlagi elaboratov razvoja 
EE-omrežja, izdaja smernic in mnenj, skladno 
s postopki prostorskega načrtovanja, 
priprava lokalnih energetskih konceptov, 
določitev načina priključitev razpršenih 
virov (RV), priprava in usklajevanje tipizacije, 
sodelovanje pri javnih naročilih ter različnih 
evropskih projektih.

Operativa za razvoj se ves čas ukvarja 
z realnimi primeri, ki se vsakodnevno 
pojavljajo v omrežju. Osnovna naloga je z 
ustreznim načrtovanjem preprečiti pojav 
kakršnih koli težav, kot so npr. neustrezne 
napetostne razmere in preobremenitve 
ter zagotovitev čim boljših razmer za 
obratovanje distribucijskega omrežja.

Distribucijsko omrežje je živo in se predvsem 
na NN-nivoju dnevno spreminja. Zato je 
potrebno stalno spremljanje razmer in 
ustrezno odzivanje v primeru težav. Delo 
v operativi se nenehno spreminja glede 
na dogajanje in potrebe v omrežju. Če se 
je operativa pred desetimi leti večinoma 
ukvarjala z SN-nivojem, se je danes trend 
preselil na NN-nivo. Gradnja toplotnih 
črpalk, polnilnic za električne avtomobile 
in predvsem sončnih elektrarn (SE) zahteva 
večji angažma predvsem na NN-nivoju. 
Operativa se tako danes poglobljeno 
ukvarja z obema nivojema. Za SN-nivo so že 
v naprej pripravljeni koncepti in predlagane 
trase kablitev SN-omrežja, kar je odigralo 
pomembno vlogo v času avgustovskih 
poplav. Za NN-nivo so pripravljene ideje 
potrebnih ojačitev za primere, kjer že 
prihaja do neustreznih napetostnih razmer 
in preobremenitev. Vse pripravljene ideje so 
osnovni podatek za pripravo plana investicij 
in vzdrževanja.

Osnova za dobro delo operative so predvsem 
kakovostni podatki. Poudariti je treba, da se 
je kakovost podatkov v zadnjem obdobju 
bistveno izboljšala, za kar gre zahvala vsem 
sodelujočim.

LETO V ZNAMENJU POVEČANJA 
PRIKLOPOV

Ekstremno povečano povpraševanje po 
možnosti priklopa SE (slika 1) je krojilo 
večino razvojnih projektov v letošnjem letu.

Za uspešno soočanje z izdelavo izračunov 
pred izdajo soglasij za priklop SE in 
zagotovitev ustreznih obratovalnih razmer 
so bili tako izvedeni projekti na SN- in NN-
nivoju. V nadaljevanju sta predstavljena dva 
najodmevnejša:

KOMPAUNDACIJA

Po trenutno veljavnih navodilih SONDSEE 
– priloga 5 (Navodila za priključevanje 
in obratovanje proizvodnih naprav in 
hranilnikov priključenih v distribucijsko 
elektroenergetsko omrežje) je največ  
razpršenih virov (RV) možno priključiti v 
omrežja, kjer napetost na SN-zbiralkah VN/
SN transformatorja (TR) v RTP ni konstantna, 
ampak je za regulacijo napetosti uporabljena 
kompaundacija. 

Kaj beseda kompaundacija sploh pomeni? 
Ideja kompaundacije je, da se napetost na 
20 kV zbiralki razdelilne transformatorske 
postaje (RTP) (sekundar TR) prilagaja glede 
na obremenitev transformatorja (TR). Ob 
večji obremenitvi TR je nastavljena napetost 
višja, s čimer se pokrijejo povečani padci 
v SN-omrežju. Nasprotno pa je ob manjši 
obremenitvi nastavljena napetost nižja, 
saj so tudi padci v SN-omrežju manjši. 
Regulacija napetosti se izvaja avtomatsko, 
glede na vnaprej nastavljene parametre.

Izračun nastavitvenih točk kompaundacije 
za posamezni TR v RTP zahteva veliko 
inženirskega znanja – od analize podatkov, 
modeliranja in obremenjevanja SN-omrežja, 
do analiz in nastavitev distribucijskih TR. Za 
poenostavitev dela je bil znotraj operative 
lastnoročno razvit vtičnik za programsko 
orodje QGIS, ki bistveno pohitri delo tako, da 
ob ustreznih vhodnih podatkih izračuna vse 
potrebne nastavitvene točke (slika 2).

Zaradi maksimalne možnosti priklopa 
RV in ostalih obratovalnih prednosti 
kompaundacije bo do konca leta 2023 
kompaundacija nastavljena in vključena v 
vseh RTP-jih. 
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SODOBNO OMREŽJE 

SLIKA 1: ŠTEVILO OPRAVLJENIH IZRAČUNOV PO LETIH

SLIKA 2: VTIČNIK ZA IZRAČUN KOMPAUNDACIJE

SLIKA 3: VTIČNIK ZA IZRAČUN HC

DOLOČITEV NAČINA PRIKLJUČITEV RV – 
HOSTING CAPACITY

V letošnjem letu je bila dokončno razvita, 
testirana in uvedena tudi funkcionalnost 
Hosting Capacity (slika 3). Tehnična 
rešitev pospešuje postopek izračuna pred 
izdajo soglasij za priklop SE po navodilih 
SONDSEE. Izračun je za uporabnika 
enostaven in se izvaja preko vmesnika v 
geografskem informacijskem sistemu (GIS). 
Kjer je izračun pozitiven, je tako hitro možna 
izdaja soglasja; kjer je izračun negativen, pa 
je še vedno potrebna podrobnejša analiza. 

Funkcionalnost danes ob ekstremnem 
povečanju povpraševanja po možnosti 
priklopa SE vrne pozitiven izračun, kjer je 
hitro možna izdaja soglasja v približno 
33 % izračunov. Za ostalih 67 % je še 
vedno potrebna podrobnejša analiza 
znotraj operative za razvoj. Na tem 
mestu je potrebno zavedanje, da bo 
zaradi zasičenosti omrežja z RV pozitivnih 
izračunov v prihodnje vedno manj.
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SODOBNO OMREŽJE 

Sektor 
inženiring

Poslanstvo oddelka za raziskave in razvoj 
je neprestana skrb za izboljšave, testiranje 
novih idej in rešitev, demonstracija sodobnih 
konceptov in uvedba naprednih rešitev v 
redno delovanje podjetja. Trenutno smo 
aktivni na več kot 20 razvojnih projektih, ki 
naslavljajo različna področja energetike, tudi 
izven tradicionalnih elektrodistribucijskih 
vsebin. 

Velik poudarek se namenja potencialu, 
ki ga omogočajo podatki in na podlagi 
katerih razvijamo koncepte, kot so umetna 
inteligenca, strojno učenje in podatkovno 
vodeno odločanje. V zadnjih letih je 
močno prisoten trend prodiranja različnih 
informacijskih tehnologij v energetski sektor, 
ki je dolgo časa slovel kot konzervativna 
panoga, sedaj pa smo soočeni z izrazitim 
tehnološkim preskokom in spremenjeno 
paradigmo delovanja energetskih sistemov. 
Nove informacijske tehnologije, ki so se 
pričele uvajati na področju energetike, tako 
zajemajo koncepte, kot so internet stvari, 
digitalni dvojčki, upravljanje s sredstvi 
in napovedno vzdrževanje, digitalizacija 
omrežja in infrastrukture, velepodatki 
in podatkovna analitika, napovedovanje 
obratovalnih razmer in kibernetska varnost. 

Preostali projekti pokrivajo razvoj novih 
poslovnih modelov na področju trga s 
prožnostjo aktivnega odjema, energetskih 
skupnosti in pozitivnih energetskih okrožij, 
vodikove infrastrukture, pametnih mest, 
hranilnikov električne energije, sistemskih 
storitev in industrijskih krmilnikov.

Avtor: Nejc Petrovič
Foto: Osebni arhiv

Kaj je po vašem mnenju ključni doprinos razvojnih projektov, v katerih 

sodeluje Skupina Elektro Gorenjska?

Ključni doprinos opisanih razvojnih projektov je v prvi vrsti optimizacija in 

avtomatizacija delovnih procesov tam, kjer je to mogoče. Ker je v osnovi glavna 

skrb podjetja optimalno obratovanje distribucijskega omrežja, moramo z ustreznim 

načrtovanjem, pridobljenim dodatnim znanjem in izkušnjami z novimi napravami 

predvsem zagotavljati robustnost distribucijskega omrežja.

Nam lahko predstavite pet ključnih prednosti, ki jih prinašajo razvojni 

projekti, v katerih sodeluje vaša služba, za Skupino Elektro Gorenjska kot 

sodobno distribucijo.

•Robustnost distribucijskega omrežja.

•Optimalno obratovanje distribucijskega omrežja.

•Plan investicij z oceno stroškov in potrebno količino materiala.

•Najmanjši odstotek zavrnjenih soglasij za priklop RV v Sloveniji.

•Sodelovanje na različnih razpisih za sofinanciranje.

ANŽE VILMAN
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SODOBNO OMREŽJE 

Sektor 
inženiring

S PROJEKTOM GREENSWITCH DO 
ODPORNEGA OMREŽJA

Veliko pozornosti se namenja implementaciji 
tehnološko zrelih tehnologij v prakso z 
naložbami v pametna omrežja. Eden izmed 
večjih takšnih projektov, v katerem sodeluje 
Elektro Gorenjska, je projekt GreenSwitch, 
s katerim želimo optimizirati uporabo 
obstoječe elektroenergetske infrastrukture 
ter omogočiti integracijo novih tehnologij 
in naprednih funkcionalnosti v prenosnih in 
distribucijskih omrežjih Avstrije, Hrvaške in 
Slovenije. Cilji, ki jih skozi projekt zasleduje 
Elektro Gorenjska, so predvsem izgradnja 
odpornega in robustnega energetskega 
omrežja, ki bo omogočalo razogljičenje 
družbe preko povečanja priključne 
zmogljivosti omrežja za razpršene vire 
energije, učinkovite integracije novih 
porabnikov v omrežje in optimizacije 
investicij v omrežje.

Elektro Gorenjska v projektu GreenSwitch 
sodeluje z avtomatizacijo in nadgradnjo 
sekundarne opreme v RTP-jih Zlato Polje 
in Primskovo ter z izgradnjami novih ali s 
posodobitvijo obstoječih 50 avtomatiziranih 
transformatorskih postaj, nove čezmejne 
povezave z avstrijskih distribucijskim 
operaterjem Kaernten Netz preko 
Ljubelja, novih baznih postaj za privatno 
LTE komunikacijsko omrežje, dodatnih 
zank v srednjenapetostnem omrežju in 
implementacijo novega sistema ADMS z 
naprednimi funkcionalnostmi za daljinski 
nadzor in upravljanje distribucijskega 
omrežja.

S PODPORO SKLADA ZA 
MODERNIZACIJO DO RAZVOJA 
OMREŽJA

Zavezo po modernizaciji omrežja in 
prenosu preverjenih sodobnih tehnologij v 
omrežje zasledujemo tudi pri kandidiranju 
s projekti na drugih razpisih za investicijska 
sredstva. Pred kratkim smo na javni poziv 
za izbor projektnih predlogov za Sklad za 
modernizacijo prijavili dva projekta v skupni 
vrednosti več kot 40 milijonov evrov.

Prvi projekt naslavlja modernizacijo kritične 
elektrodistribucijske infrastrukture. Njegov 
namen je modernizirati in nadgraditi 
obstoječo elektroenergetsko infrastrukturo 
na lokacijah, kjer se za elektrodistribucijsko 
omrežje pojavljajo večje potrebe po 
integraciji obnovljivih virov energije, 
elektrifikaciji industrijskih procesov in 
ogrevanja objektov. S tem se omogoča 
postopno zmanjševanje rabe fosilnih goriv 
in posledično zmanjševanje izpustov CO2. 
Aktivnosti znotraj tega projekta obsegajo 
izgradnjo objekta 110kV/20kV RTP Trata 
in s tem nadomestitev in modernizacijo 
obstoječega objekta 20kV RP Trata, 
izgradnjo objekta 110kV/20kV Brnik in 
s tem nadomestitev in modernizacijo 
obstoječega objekta 20kV RP Brnik ter 
vzankanje 110kV daljnovoda Brnik–Visoko–
Kamnik, modernizacija objekta 110kV/20kV 
RTP Jesenice in sekundarne opreme v šestih 
objektih RTP/RP ter dodatne nadgradnje 
distribucijskega centra vodenja, ki niso 
zajete v projekt GreenSwitch.

Drugi projekt naslavlja digitalizacijo 
elektrodistribucijskega omrežja in 
poslovanja. Sestavlja ga več povezanih 
aktivnosti: vgradnja dodatnih IoT naprav na 
terenu, modernizacija komunikacijskih poti, 
digitalizacija dela na terenu in brezpapirnega 
poslovanja ter implementacija nujno 
potrebnih informacijskih sistemov za čim 
višjo stopnjo avtomatizacije in nadzora nad 
distribucijskim omrežjem. Dolgoročni cilj 
Elektra Gorenjska je ustvariti avtonomno 
omrežje, ki se bo samodejno sposobno 
prilagajati trenutnim razmeram. S tem 
bo možno priključiti več obnovljivih virov 
energije, električnih vozil, elektrificirati 
ogrevanje in ustvariti pogoje za čim lažji 
prehod na čistejše oblike energije.

BREZ TRANSFORMACIJE NI PREHODA

Za uspešen prehod na čisto energijo 
je potrebna korenita transformacija 
elektroenergetskega sistema, ki vključuje 
tudi visoko stopnjo digitalizacije v vseh 
domenah energetike. Tako na ravni 
proizvodnje električne energije preko 
prenosa in distribucije do končne uporabe. 
Digitalizacija omrežij operaterjem omogoča 
naslavljanje povečane rabe električne 
energije, izzive, povezane z dekarbonizacijo, 
obenem pa povečuje tudi odpornost 
omrežij na klimatske spremembe in druge 
ranljivosti. Digitalizacija omrežij nam 
omogoča hitrejše lociranje in odpravo okvar 
ter s tem zmanjševanje časa, ko odjemalci 
ne prejemajo električne energije. Omogoča 
nam vključevanje večjega števila obnovljivih 
virov energije, boljšo izkoriščenost obstoječe 
infrastrukture in podaljševanje življenjske 
dobe sredstev in uvedbo sodobnejših 
načinov vzdrževanja naprav.

Aktivnosti projekta digitalizacije 
elektroenergetskega omrežja obsegajo:

• digitalizacijo obstoječe primarne opreme 
preko vgradnje dodatne senzorike, 

• nadgradnjo napredne števčne merilne 
infrastrukture (AMI), vzpostavitev 
zasebnega LTE-omrežja, 

• nadgradnjo sistema kibernetske varnosti, 

• povečanje spoznavnosti omrežja, 

• vzpostavitev sistema za upravljanje 
s števčnimi meritvami, platforme za 
upravljanje trga s prožnostjo aktivnega 
odjema in sistema za prediktivno 
vzdrževanje sredstev, 

• dodatno digitalizacijo dela na terenu, 

• vzpostavitev brezpapirnega poslovanja 
in posodobitev sistema elektronskega 
arhiviranja,

• nadgradnjo sistema za načrtovanje virov 
podjetja, 

• vzpostavitev razvojnega okolja za 
podporo novim storitvam, 

• vzpostavitev digitalnega peskovnika in 
vzpostavitev poligona za preizkušanje novih 
tehnologij in energetske učinkovitosti. 

Skupaj projekt obsega 14 obsežnih aktivnosti 
v skupni vrednosti več kot 20 milijonov evrov.

NEJC PETROVIČ
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SKRI
TA 
PAST 
DIGI
TALI
ZACI
JE

Digitalizacija je tista 

čudežna beseda, 

ki prinaša svetlo 

prihodnost. Pa je res 

tako ali v sebi skriva 

tudi pasti? 

Z DIGITALIZACIJO NAD IZZIVE 
SODOBNE DRUŽBE

Slovenija se je leta 2020 s strategijo 
Digitalna Slovenija 2020 odločila, da 
stopi na pot digitalizacije. Nobena 
skrivnost ni, da se kot družba 
staramo in da nam na vseh področjih 
primanjkuje delovne sile. Če želimo 
ohraniti obstoječ družbeni standard 
in način življenja, smo primorani 
najti odgovore na izzive, ki jih prinaša 
današnji čas. Eden od odgovorov na 
to vprašanje je digitalizacija. Pojem 
digitalizacija se danes množično 
uporablja v naravoslovnih, tehničnih 
in družboslovnih okoljih. Pa zares 
vemo, kaj je digitalizacija? Zaradi 
lažjega razumevanja se bom omejil 
le na industrijska okolja. Pri tem ni 
treba poudarjati, da naše omrežje, 
transformatorske postaje in podpora 
obratovanju pravzaprav spadajo v 
industrijska okolja.

DOBRODOŠLI V DOBI 4.0!

Vpeljava naprednih tehnologij v 
industrijske procese ni nekaj novega. 
Zadnjih nekaj let smo priča četrti 
industrijski revoluciji, imenovani 
INDUSTRIJA 4.0. 

Avtor: mag. Luka Močnik

SODOBNO OMREŽJE 
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Industrija 4.0 predstavlja sklop 
idej in tehnologij, ki gradijo sistem 
pametne ‘’tovarne’’ oziroma v primeru 
Elektra Gorenjska sistem pametnega 
procesnega okolja. Industrija 4.0 
z uvajanjem novih tehnologij in 
pristopov izboljšuje produktivnost, 
učinkovitost, prilagodljivost in še 
množico drugih lastnosti, ki pa v 
primeru distribucijskega podjetja niso 
tako očitne.

A vsaka zgodba o uspehu skriva 
tudi pasti. Zagotavljanje stroškovno 
učinkovite, varne in zanesljive oskrbe 
z energijo je osnova za poslovanje 
elektroenergetskih podjetij v širšem 
smislu. Večina teh deležnikov upravlja s 
kritično infrastrukturo. Način delovanja 
in vodenja elektroenergetskih omrežij 
se je v zadnjem obdobju dramatično 
spremenil zaradi vključevanja 
obnovljivih in decentraliziranih 
energetskih virov. Pojavlja se potreba 
po optimizaciji omrežja, interakciji in 
sodelovanju z novimi tržnimi subjekti. 

KIBERNETSKA VARNOST – EDEN 
OD KLJUČNIH TEMELJEV STABILNE 
OSKRBE Z ELEKTRIKO

Z informacijsko in komunikacijsko 
tehnologijo, ki se širi v distribucijska 
omrežja ter z vse večjim povezovanjem 
prihaja do ustvarjanja novih vdornih 
točk za morebitne napade na 
kritično infrastrukturo. Zato mora 
biti kibernetska varnost danes na 
vrhu zavedanja in aktivnosti vseh 
operaterjev električnih sistemov in 
omrežij. S tega vidika se kibernetske 
grožnje dojemajo kot tveganja, ki 
ogrožajo zanesljivost oskrbe. 

V Službi za obratovanje se zavedamo 
sodobnih varnostnih trendov in jih 
poskušamo vgraditi v industrijsko 
procesno okolje Elektra Gorenjska. 

Vpeljava varne arhitekture in varnostnih 
postopkov predstavlja revolucijo v 
obravnavi procesnega okolja. Pogosto 
nove ideje niso dobro sprejete, predvsem 
zaradi nerazumevanja zakonitosti 
delovanja sodobnih industrijskih okolij. 
Za uspešno vpeljavo varnostnih rešitev 
je treba prilagoditi pristop k problemu. 

Ker so vprašanja varnosti v industrijskih 
okoljih globalne narave, se v kibernetske 
izzive vključujejo veliki proizvajalci 
opreme, standardizacijska telesa in 
(nebodigatreba) EU zakonodajalci.

ZAKONODAJNI UKREPI VSE STROŽJI

Do oktobra 2024 morajo vse članice 
EU sprejeti zakonodajo, v kateri bodo 
zajete zahteve direktive NIS 2. Direktiva 
NIS 2 prinaša predpisane standarde, 
inšpekcijske preglede in globe v primeru 
nespoštovanja zakonodaje. Predvidene 
globe znašajo tudi do nezanemarljivih 
10 milijonov evrov. 

Na področju standardizacije je 
organizacija IEC pripravila nekaj 
standardov, ki so v pomoč v borbi s 
kibernetskimi grožnjami v industrijskih 
okoljih. Naj navedem le dva 
najpomembnejša, in sicer IEC62443 in 
IEC62351. Vse našteto je pomembno 
za poznavanje širine, vendar so za nas 
najpomembnejše industrijske rešitve, ki 
so na voljo na trgu. 

ELEKTRO GORENJSKA NA POTI 
DIGITALIZACIJE

Prvi mali projekt, kjer smo lahko 
preizkusili nekatere varnostne rešitve, 
je bila vpeljava daljinskega vodenja v 
TP Begunje, ki temelji na družini naprav 
A8000. Ves vložen trud v izobraževanje, 
raziskovanje in prepričevanje strokovne 
javnosti je letos obrodil sadove. Preteklo 
delo so prepoznali celo v tujini. Od 
začetka leta sodelujemo pri razvoju 
programske opreme OT Companion, ki 
bo procesnim inženirjem v pomoč pri 
vzdrževalnih delih. Spomladi sem bil kot 
predavatelj povabljen v elitno druščino 
strokovnjakov na petdnevno konferenco 
SGF-Cybersecurity Week 2023. Jeseni 
pa sem o izkušnjah o vpeljavi varnih 
rešitev v procesna okolja predaval 
predstavnikom distribucijskih podjetij v 
Bolgariji.

Vse opisane aktivnosti so šele priprave 
na vzpone, ki procesne inženirje čakajo 
v prihodnosti. Cilj je jasen, pot do tja pa 
še ne povsem. Prav na tej poti nam lahko 
pomagajo tuje izkušnje in pripravljenost 
podjetja Elektro Gorenjska, ki je 
naklonjena raziskovanju in pridobivanju 
znanja, tudi v tujini.

SODOBNO OMREŽJE 

IZMENJAVA MNENJ NA KONFERENCI SGF – CYBERSECURITY WEEK 2023 
Foto: Arhiv SGF

PREDAVANJE O KIBERNETSKI 
VARNOSTI V BOLGARIJI
Foto: Jernej Štembergar
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Vsako leto
več del pod 
napetostjo

Delo pod napetostjo prinaša 

podjetju in zaposlenim 

številne koristi. Poleg 

zadovoljstva uporabnikov, ki 

so ves čas pod napetostjo, 

se z njegovo pomočjo vpliva 

na boljšo vrednost kazalnikov 

neprekinjenosti (SAIDI, SAIFI), 

prav tako se dela opravljajo 

bolj premišljeno. Najpogosteje 

se ta način dela v Skupini 

Elektro Gorenjska uporablja 

pri čiščenju transformatorskih 

postaj, vse večkrat pa se 

ga uporablja tudi na nizki 

napetosti.

GGlede na dolgoletne izkušnje tako ni 
zanemarljiv podatek, da je v Elektru 
Gorenjska vsako leto več projektov, ki jih 
izvedemo s tovrstno metodo dela. Vsako 
leto širimo ekipe, ki so usposobljene za 
delo pod napetostjo.

DOGODKI IN DELAVNICE SO 
ODLIČNA PRILOŽNOST ZA 
PROMOCIJO

S ciljem, da se dodatno promovira 
pomen tovrstne oblike dela, vsako 
leto potekajo različni mednarodni in 
slovenski dogodki.

Na šesti delavnici, ki jo oktobra 
tradicionalno organizira podjetje C&G 
v Šempetru, se je letos zbralo več kot 
60 predstavnikov petih distribucijskih 
podjetij, ki se z delom pod napetostjo 
ukvarjajo dnevno. Glavna pozornost 
je bila posvečena varnosti in varnostni 
opremi ter pomenu izobraževanja 
zaposlenih, ki opravljajo tovrstna dela. 

Avtorja: Gregor Štern, mag. Renata Križnar
Foto: Renata Križnar

SODOBNO OMREŽJE 

Čeprav je delo zelo nevarno, ker se 
izvaja pod napetostjo, je za zaposlene, 
ki ga opravljajo, varno, saj so natančno 
določena pravila, ki jim sledijo, prav 
tako niso pod časovnim pritiskom. 
Srečanje je vedno tudi odlično izhodišče 
za predstavitev dobrih praks v Sloveniji, 
prav tako pa tudi iz tujine. V letošnjem 
letu sta predstavnika z Madžarske in 
s Hrvaške predstavila svoj pristop in 
uporabo dela.

Letošnjega srečanja so se udeležili tudi 
predstavniki Elektra Gorenjska – tako 
zaposleni, ki opravljajo delo, nadzorniki 
ter koordinatorji in poslovodstvo. 
Gregor Štern, ki v okviru Gospodarskega 
interesnega združenja za distribucijo 
električne energije vodi delovno skupino 
za delo pod napetostjo, je predstavil 
praktične izkušnje s tovrstnim delom, 
predvsem pa ključne koristi, ki jih ta 
metoda prinaša podjetju, zaposlenim in 
uporabnikom.
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SODOBNO OMREŽJE 
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OBSEG OPRAVLJENEGA DELA PO LETIH IN DELEŽ OPRAVLJENIH REVIZIJ TRANSFORMATORSKIH 
POSTAJ ELEKTRA GORENJSKA V LETU 2023.

PRISOTNE JE POZDRAVIL TUDI NAŠ DIREKTOR 
SEKTORJA OMREŽJE BOŠTJAN TIŠLER.

V letošnjem letu smo bili aktivni tudi 
na mednarodnem področju. V sklopu 
združenja ICOLIM 2025 (International 
Conference On Live Maintenance), 
katerega član je tudi Elektro Gorenjska, 
smo pričeli z organizacijo 14. 
konference, ki se bo odvila junija 2025 
na Norveškem.
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DOGODKI
po mesecih za leto 2023
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•Agencija za energijo je podala soglasje na 
Razvojni načrt distribucijskega omrežja električne 
energije v Republiki Sloveniji od leta 2023 do 
2032. SODO ga je izdelal v sodelovanju z vsemi 
petimi elektrodistribucijskimi podjetji.

•Na distribucijskem omrežju Elektra Gorenjska 
je težak in moker sneg povzročil nekaj težav pri 
oskrbi z električno energijo.

•Gorenjske elektrarne so v sodelovanju z 
ribiško družino Tržič uspešno in brez večjih 
težav izpraznile dovodni kanal, ki vodi do 
hidroelektrarne Sava, ribe pa je družina preselila 
višje v strugo reke Save.

•Skupina Elektro Gorenjska je organizirala 
srečanje upokojenih sodelavk in sodelavcev.

•Za zaposlene Skupine Elektro Gorenjska je 
Elektroinštitut Milan Vidmar, ki je pripravil Študijo 
o novih tarifah, izvedel izobraževanje.

•V Gorenjskih elektrarnah so potekale redne 
letne revizije največjih hidroelektrarn. Uspešno 
sta zaključili revizijo hidroelektrarni Savica in 
Mojstrana.

•Športnice in športniki Skupine Elektro 
Gorenjska so na 27. zimskih športnih igrah 
elektrodistribucijskih podjetij Slovenije dosegli 
prvo mesto v skupni razvrstitvi.

•Elektro Gorenjska je uspešno prestal redno 
letno zunanjo akreditacijsko presojo področja 
Merilnega laboratorija, ki je potekala skladno z 
zahtevami standarda ISO/IEC 17020:2012 in 
zakonskimi določbami. 

ZARADI TEŽKEGA SNEGA SO SE PODIRALA DREVESA IN 
TRGALA ELEKTRIČNE VODNIKE
Foto: Blaž Hafnar

SREČANJE UPOKOJENIH SODELAVK IN SODELAVCEV 
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska

IZOBRAŽEVANJE ZA ZAPOSLENE O NOVEM TARIFNEM 
SISTEMU 
Foto: Renata Križnar

SKUPINA ELEKTRO GORENJSKA NA 27. ZIMSKIH ŠPORTNIH 
IGRAH EDS 
Foto: Marko Vilfan
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•V sodelovanju s podjetjem Aeterna smo razvili novo 
informacijsko orodje za izračun priključne zmogljivosti 
distribucijskega omrežja. Z njim smo pospešili 
postopke izdaje soglasij za priključitev proizvodnih 
naprav, kot so na primer samooskrbne sončne 
elektrarne, v distribucijsko omrežje. 

•Skupina Elektro Gorenjska je na podlagi odličnih 
rezultatov, doseženih v okviru merjenja zavzetosti 
njenih zaposlenih in organizacijske klime, prejela 
certifikat Izjemna organizacija 2023. Certifikat 
podeljuje podjetje Thriverse organizacijam z 
ambicioznimi cilji, ki postavljajo ljudi v središče 
svojega delovanja.

•Skupina Elektro Gorenjska je ob svetovnem dnevu 
zdravja in v jubilejnem letu, ko praznuje 60. obletnico, 
zaposlenim podarila steklenice za vodo. 

•Predstavniki Skupine Elektro Gorenjska so se mudili 
na delovnem obisku v Španiji. Skupaj z ministrom 
Bojanom Kumrom in širšo gospodarsko delegacijo, 
sestavljeno s predstavniki distribucijskih podjetij 
in ELES-a, so si ogledali dobre prakse in izkušnje 
španskih elektroenergetskih podjetij pri integraciji 
obnovljivih virov energije v omrežje.

•Predstavniki Skupine Elektro Gorenjska so se 
v Novem Sadu udeležili sestanka konzorcijskih 
partnerjev za evropski projekt Creators. Rdeča nit 
sestanka je bila seznanitev s stanjem vseh delovnih 
paketov in demonstracije razvitih konceptov na 
pilotnih lokacijah. Skupina Elektro Gorenjska najbolj 
aktivno sodeluje pri vzpostavitvi demonstracije 
energetskih skupnosti na območju podjetja SIJ Acroni 
na Jesenicah. 

•Gorenjske elektrarne, ki se usmerjajo v izgradnjo 
sončnih elektrarn, so na delu strehe trgovskega centra 
Merkur v Litiji postavile novo sončno elektrarno TC 
Merkur Litija, nazivne moči 156,5 kWp.

•Pet elektrodistribucijskih podjetij Slovenije 
je v Volčah pri Tolminu uspešno zaključilo 
skupno vajo za odpravljanje posledic neurij 
in vremenskih ujm na distribucijskem 
elektroenergetskem omrežju. Vaja je 
vključevala postavitev havarijskih stebrov.

•Skupina Elektro Gorenjska in Siemens sta 
začela z izvajanjem skupnega pilotnega 
projekta, imenovanega OT Companion, ki 
predstavlja nov in inovativen korak na področju 
kibernetske varnosti in obvladovanja velikih 
industrijskih sistemov.

•Skladno z načrti se je podjetje GEK 
Vzdrževanje, d. o. o.,  pripojilo k družbi 
Gorenjske elektrarne, d. o. o. Zaposleni so bili 
prerazporejeni v Gorenjske elektrarne, urejeni 
so bili tudi vsi pravni postopki. Ustanovljeno je 
bilo novo podjetje GEK Solar, d. o. o.

•V Elektru Gorenjska je potekal tradicionalni 
28. občni zbor Športnega društva Elektro 
Gorenjska.

SKUPINA ELEKTRO GORENJSKA IN SIEMENS STA PRISTOPILA 
K SKUPNEMU PROJEKTU OT COMPANION 
Foto: Renata Križnar

V VOLČAH JE POTEKALA SKUPNA VAJA SKUPINE GIZ ZA 
ODPRAVLJANJE POSLEDIC NEURIJ IN VREMENSKIH UJM NA 
OMREŽJU 
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska

ZAPOSLENI V SKUPINI ELEKTRO GORENJSKA SO PREJELI 
TERMOVKE ZA VODO
Foto: Alenka Andolšek

PARTNERJI EVROPSKEGA PROJEKTA CREATORS V NOVEM SADU 
Foto: Nejc Petrovič
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•Monterske ekipe Elektra Gorenjska so prvič 
v Sloveniji s pomočjo partnerja Heimdall 
z Norveške namestile njihove senzorje na 
daljnovodih Moste–Bled in Bled–Bohinj.

•Predstavnik Elektra Gorenjska se je v 
Amsterdamu udeležil mednarodne konference 
CYBERESCURITY Week 2023 v organizaciji Smart 
Grid Forums. Predstavil je referat z naslovom 
Leveraging IEC 62443 to future-proof remote 
control of medium and low voltage substation 
automation.  

•Potekale so volitve za nove člane sveta delavcev 
Elektra Gorenjska.

•Na Bledu je potekala 16. konferenca slovenskih 
elekroenergetikov CIGRÉ-CIRED, na kateri so bili 
z referati prisotni tudi zaposleni Skupine Elektro 
Gorenjska.

•Elektro Gorenjska je za projekt Hosting Capacity 
prejel bronasto priznanje na razpisu za najboljše 
inovacije Gorenjske za leto 2023.

•V Københavnu so predstavniki konzorcija projekta 
GreenSwitch in Evropske izvajalske agencije za 
podnebje, infrastrukturo in okolje ob prisotnosti 
visokih predstavnikov Evropske komisije v okviru 
dvodnevnega Foruma energetske infrastrukture 
slavnostno podpisali sporazum o sofinanciranju 
projekta GreenSwitch, katerega partner je tudi 
Elektro Gorenjska.

•Zaključil se je projekt TrafoFlex, v katerem je 
sodeloval tudi Elektro Gorenjska. Končni cilj projekta 
je bil razviti, preizkusiti in potrditi dinamični toplotni 
model transformatorjev, ki upošteva različne tipe 
transformatorskih postaj, ter razviti koncepte 
napredne uporabe transformatorjev za namene 
delovanja elektroenergetskega sistema, trga 
prožnosti in upravljanja sredstev.

•Skupina Elektro Gorenjska je za mlade talente 
ponovno organizirala dvomesečno Poletno šolo 
Transformator.

•Skupina Elektro Gorenjska je za zaposlene 
organizirala dan odprtih vrat.

•Skupina Elektro Gorenjska ja na 17. letnih igrah 
elektrodistribucijskih podjetjih dosegla odlično 
drugo mesto.

SENZORJI NA DALJNOVODIH 
Foto: Jure Luskovec

PREDSTAVNIK ELEKTRA GORENJSKA S PREJETIM PRIZNANJEM 
ZA PROJEKT HOSTING CAPACITY  
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska 

DAN ODPRTIH VRAT ZA ZAPOSLENE V SKUPINI ELEKTRO 
GORENJSKA 
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska 

TUDI ZAPOSLENI SKUPINE ELEKTRO GORENJSKA 
SO BILI PRISOTNI NA KONFERENCI SLOVENSKIH 
ELEKTROENERGETIKOV CIGRÉ-CIRED 
Foto: Primož Skledar
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•Neurja, predvsem pa nevihtne celice, ki so 
divjale čez Slovenijo, so povzročila veliko škode 
na distribucijskem omrežju Elektra Gorenjska. 
Ekipe so brez večjih motenj pri oskrbi z elektriko 
poskrbele za odpravo napak.

•Skupina Elektro Gorenjska je izdala letno 
poročilo v slovenskem in angleškem jeziku.

•Skupina Elektro Gorenjska je uspešno pridobila 
finančna sredstva za štiri inovativne projekte s 
področja sodobnih EnTech tehnologij: HEDGE-IoT, 
TwinEU, PEDvolution in E.Efficient.Industrij.

•Udeleženci Poletne šole Transformator so se 
podali na zanimive strokovne ekskurzije.

•Na sedežu podjetja Elektro Gorenjska je 
potekala 30. redna letna skupščina delničarjev 
Elektra Gorenjska.

•Skupina Elektro Gorenjska je praznovala 60. 
obletnico svojega delovanja. Leta 1963 so se 
uradno spojila tedanja podjetja za distribucijo 
električne energije Elektro Kranj in Elektro 
Žirovnica ter podjetje za proizvodnjo električne 
energije Elektrarna Sava Kranj.

•Elektro Gorenjska je ob svoji 60. obletnici 
delovanja v znak dolgoletnega sodelovanja 
Mestni občini Kranj podaril sodobne pametne 
klopi, ki se nahajajo na štirih lokacijah v Kranju.

•Katastrofalne poplave, ki so prizadele Slovenijo, 
so povzročile veliko škode na omrežju Elektra 
Gorenjska in energetskih objektih Gorenjskih 
elektrarn. Škoda je bila ogromna, sanacija 
omrežja in objektov bo potekala več kot leto dni.

ŠKODA NA DISTRIBUCIJSKEM OMREŽJU ELEKTRA 
GORENJSKA ZARADI NEURIJ 
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska 

30. REDNA SKUPŠČINA DELNIČARJEV ELEKTRA GORENJSKA 
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska 

STROKOVNA EKSKURZIJA UDELEŽENCEV POLETNE ŠOLE 
TRANSFORMATOR
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska 

PAMETNE KLOPI SE NAHAJAJO NA ŠTIRIH LOKACIJAH V 
KRANJU
Foto: Damjan Končar
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•Skupina Elektro Gorenjska je za zaposlene na 
Krvavcu organizirala Dan podjetja.

•S ciljem dodatnega izobraževanja zaposlenih 
je Skupina Elektro Gorenjska omogočila dostop 
do sodobnejšega portala za e-izobraževanje. 
Akademija MojeDelo.com poleg vsebin podjetja 
zagotavlja dostop tudi do ostalih izobraževalnih 
vsebin.

•Skladno s predvidenimi roki in terminskimi 
plani potekajo obnove in nadgradnje energetskih 
objektov. Med njimi je projekt obnove 
hidroelektrarne Sava, v okviru katerega so bili 
dostavljeni prvi vbetonirani deli agregata.

•Uspešno se je zaključila druga Poletna šola 
Transformator, ki jo je obiskovalo 12 talentiranih 
udeležencev in udeleženk.

DAN PODJETJA NA KRVAVCU 
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska

VBETONIRANI DELI AGREGATA  
Foto: Jan Urbanc

•Elektro Gorenjska in Aeterna sta na dogodku 
Inovacije energetike 23 predstavila orodje za 
izračun priključne zmogljivosti v distribucijskem 
omrežju in osvojila tretje mesto na izboru za naj 
inovacijo v energetiki. Orodje je na voljo tudi 
uporabnikom v aplikaciji Moj elektro.

•Predstavniki Elektra Gorenjska so se udeležili 
6. delavnice za delo pod napetostjo v Šempetru, 
ki jo je organiziralo podjetje C&G. Na njej so 
predstavili primer dobre prakse in razširjenost 
uporabe dela pod napetostjo na področju 
vzdrževanja elektroenergetske infrastrukture.

•Elektro Gorenjska je v okviru certifikata Družini 
prijazno podjetje sprejel nekaj sprememb na 
področju usklajevanja družinskega in poklicnega 
življenja zaposlenih.

•Elektro Gorenjska je uspešno prestal redno 
letno presojo standardov ISO 14001:2015 in 
ISO 45001:2018 ter obnovitveni presoji sistemov 
vodenja ISO 9001:2015 in ISO/IEC27001:2013.

•V Gorenjskih elektrarnah so zaposleni v 
elektro in strojni ekipi izvedli nekatere meritve 
in preizkuse novega 1,2 MVA generatorja za 
hidroelektrarno Sava.

6. DELAVNICA ZA DELO POD NAPETOSTJO 
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska

PREIZKUS GENERATORJA ZA HIDROELEKTRARNO SAVA 
Foto: Arhiv Gorenjskih elektrarn
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•Skupina Elektro Gorenjska je pripravila 
prednovoletno dobrodelno srečanje poslovnih 
partnerjev, ki je potekalo v znamenju praznovanja 
njene 60. obletnice.

•V znak trdnega partnerstva in prijateljstva 
je Skupina Elektro Gorenjska ob svoji letošnji 
60. obletnici Zaposlitvenemu centru Korak in 
Zavodu 7 predala Listini trajne odgovornosti, 
ki sta simbol zahvale in hkrati zaveze za trdno 
sodelovanje tudi v prihodnje. 

•Ob poslovni stavbi Skupine Elektro Gorenjska 
na Ulici Mirka Vadnova sta Skupina Elektro 
Gorenjska in Mestna občina Kranj odprli nov 
drevored, ki predstavlja skupen korak k ozelenitvi 
območja kranjske občine, krepitvi splošnega 
zavedanja o pomenu zelenih površin v urbanem 
okolju ter trajnostnemu razvoju Kranja.

•Gorenjske elektrarne so slavnostno predale 
svojemu namenu posodobljen energetski objekt – 
hidroelektrarno Standard.

•Skupina Elektro Gorenjska je podarila donacijo v 
vrednosti 8.000 EUR Zavodu 7 za izvajanje programa 
Neodvisen.si na Gorenjskem v letu 2024. S tem 
nadaljuje več kot desetletno podporo aktivnostim 
programa, ki pomaga pri ozaveščanju mladih o 
pasteh odvisnosti in s tem k razvoju družbe

•Otroke zaposlenih v Skupini Elektro Gorenjska je 
obiskal Božiček.

•Skupina Elektro Gorenjska je organizirala 
prednovoletni sprejem za zaposlene. 

•Skupina Elektro Gorenjska je tudi letošnja poslovna 
darila in materiale pripravila v sodelovanju z 
invalidskimi podjetji – z Zaposlitvenim centrom 
Korak in s tiskarno Birografika Bori. S tem nadaljuje 
dolgoletno tradicijo podpore organizacijam, ki skrbijo 
za vključevanje družbeno šibkejših skupin v okolje.

NOV DREVORED NA ULICI MIRKA VADNOVA V KRANJU 
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska

SKUPINA ELEKTRO GORENJSKA JE PROGRAMU NEODVISEN.
SI PODELILA 8.000 € 
Foto: Uroš Abram

PREDNOVOLETNO SREČANJE S POSLOVNIMI PARTNERJI 
Foto: Uroš Abram

OTROKE ZAPOSLENIH V SKUPINI ELEKTRO GORENJSKA JE 
OBISKAL BOŽIČEK 
Foto: Renata Križnar
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       NOVO LETNE
  POSLANI CE
          DIRE KTORJEV

DR. IVAN ŠMON, 
PREDSEDNIK UPRAVE 
ELEKTRA GORENJSKA

Spoštovane sodelavke in 
spoštovani sodelavci,

ob začetku leta 2024 se 
spominjamo preizkušenj, ki 
so nas zaznamovale v letu 
2023, zlasti avgustovskih 
poplav. V teh težkih časih 
smo v Elektru Gorenjska 
dokazali svojo odpornost in 
predanost skupnosti, saj smo 
hitro obnovili poškodovano 
energetsko omrežje.

V letu 2024 bomo nadaljevali 
z izboljševanjem odpornosti 
naše infrastrukture in 
izvajanjem naprednih 
tehnoloških rešitev za varno, 
zanesljivo in trajnostno 
oskrbo z energijo. Poudarek 
bo tudi na vlaganju v 
naše zaposlene in krepitvi 
sodelovanja z lokalnimi 
skupnostmi.

Zahvaljujem se vam za vašo 
podporo in predanost. Skupaj 
bomo nadaljevali z gradnjo 
boljše prihodnosti.

Želim vam srečno, uspešno in 
zdravo novo leto.

MAG. ALEKS JAN, 
DIREKTOR GORENJSKIH 
ELEKTRARN

V Gorenjskih elektrarnah 
optimistično gledamo v 
prihajajoče leto. Načrtujemo 
zaključek sanacije HE Sava, 
obnovo hidroelektrarn in 
postavitev večjih sončnih 
elektrarn. Vzpostavili 
bomo dve lastni energetski 
skupnosti, sodelovali 
pri projektih baterijskih 
hranilnikov električne energije 
in pri projektu proizvodnje 
vodika. V letu 2023 smo 
imeli zaradi visokih vod 
nemalo nevšečnosti na 
hidroelektrarnah. Škoda 
je bila minimalna zaradi 
ustreznega in pravočasnega 
pristopa zaposlenih. Želim 
pohvaliti vse zaposlene v 
Gorenjskih elektrarnah, saj se 
čuti pripadnost, angažiranost 
in strokovnost. Izkušnje in 
znanje so odlična popotnica 
za optimistično prihodnost. 
Naj bo leto 2024 polno 
optimizma, veselja in 
pozitivne energije.

BOŠTJAN TIŠLER, 
DIREKTOR SEKTORJA 
OMREŽJE

Leto, ki se izteka, nam je 
na področju dejavnosti 
distribucije prineslo 
številne nove izzive, med 
drugim razsežne okvare ob 
vremenskih ujmah, povečan 
obseg investicijskega plana 
in porast priključevanja 
samooskrbnih elektrarn.  S 
sodelovanjem, strokovnostjo 
in z dobro voljo smo jih 
uspešno premagali in 
dokazali, da znamo in 
zmoremo. Za vse to se 
vam, spoštovani sodelavke 
in sodelavci, iskreno 
zahvaljujem. V 2024 vam 
poleg sreče in zdravja želim, 
da vse, kar vam leto prinese, 
sprejemate samozavestno 
in s pozitivno energijo in da 
uživate v stvareh, ki jih imate 
radi.     

Avtor: Uredništvo Elgo
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       NOVO LETNE
  POSLANI CE
          DIRE KTORJEV

JURIJ JERINA, 
DIREKTOR SEKTORJA 
INŽENIRING

Mi zmoremo vse. To smo 
dokazali tudi v letošnjem, 
spet burnem letu. 
Dokazujemo, da smo ekipa, 
vsakdo s svojim prispevkom, 
zato vse ovire uspešno 
preskočimo. Ni razloga, da 
tudi v naslednjem letu ne bi 
bilo tako. Znova in znova, 
vsako leto ponavljamo, da si 
želimo sreče, zdravja, ljubezni 
in veselja. Naj to torej velja 
tudi za prihajajoče leto 2024. 
Vse to vam želim tudi sam za 
vsak dan posebej in za vsa 
leta naprej. »Najboljši način, 
da napoveš prihodnost, je, 
da jo ustvarjaš,« je vedel 
že ameriški predsednik 
Abraham Lincoln. Tudi na vas 
je, da vsaj v majhnem delčku 
tudi vi ustvarjate prihodnost.

MAG. DOMINIK OVNIČEK, 
DIREKTOR PROJEKTNE 
PISARNE

Vsako leto piše svoje poglavje 
knjige življenja ljudi, podjetij 
in naroda. 

Če bi prebirali samo zadnje 
poglavje, bi bralci ob 
letošnjih katastrofah lahko 
prepoznali kriminalno ali celo 
apokaliptično vsebino.
Začetna katastrofa 
poplav s pomočjo velike 
požrtvovalnosti sodelavcev, 
prijateljev in dobrotnikov 
počasi izgublja svojo temno 
plat, čeprav je še vedno veliko 
človeških stisk, ki jih ni in jih 
ne bo mogoče hitro rešiti.

V pisanju novega poglavja 
2024 vam želim čim več 
izjemnih osebnih uspehov, 
iskrenega sodelovanja, 
velikih tehnoloških prebojev 
ter sočutja, solidarnosti, 
odgovornosti, pristnega 
prijateljstva in miru za 
izvajanje začrtanih vsebin, da 
bo poglavje, ki prihaja, manj 
kaotično in za branje bolj 
lahkotno.

MAG. MATEJ PINTAR, 
DIREKTOR SEKTORJA IKT

Ob prihodu novega leta je 
čas, da se ozremo nazaj, 
cenimo dosežke in se 
naučimo iz izkušenj, ki niso 
bile najboljše. Upam, da vam 
bo novo leto prineslo zdravje 
in energijo za ljudi in stvari, 
ki jih imate radi. Naj bo polno 
uspehov in dosežkov. Želim 
vam srečno v letu, ki prihaja!

DR. MATEJA NADIŽAR SVET, 
DIREKTORICA SEKTORJA 
KORPORATIVNE STORITVE

Ko se ozremo na pot, ki 
smo jo v Skupini Elektro 
Gorenjska prehodili v svoji 
60-letni zgodovini, smo 
lahko ponosni na mnoge 
zgodbe o uspehih, ki jih z 
agilnostjo, odgovornostjo, 
inovativnostjo in nenehnim 
vlaganjem v zaposlene, 
pišemo že desetletja. Če 
bomo nadaljevali po poti, ki 
so jo pred desetletji začrtali 
naši predniki in nadgrajevali 
njihovo prodornost, nas 
zgodbe o uspehu čakajo tudi 
v prihodnosti. 

Spremembe, ki jih naša 
panoga doživlja, so hkrati 
priložnosti za vse tiste, 
ki želijo soustvarjati 
podobo boljšega jutri. V 
tem edinstvenem okolju 
Gorenjske, ki ga zaznamujeta 
naravna lepota in skrbni 
ljudje, bodimo odgovorni, 
skrbni in predani razvoju. Naj 
bo leto 2024 odeto v barve 
poguma, navdiha in posluha 
– za ljudi in naravo. Vse 
dobro v letu 2024!
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60 LET 60 ZGODB

»2. avgust 1974 je eden od 

mejnikov, ki si jih bom zapomnil 

za vedno,« pravi Boris Mušič, 

sedaj upokojeni sodelavec podjetja 

Elektra Gorenjska. »Takrat sem 

kot dobrih 14 let star fant prišel v 

podjetje kot vajenec in takoj smo šli 

z ekipo na Krvavec,« še doda. Boris 

je ob naši 60. obletnici z nami delil 

svoj pester zaklad spominov. 

Boris Mušič se je redno zaposlil 1. marca leta 1977 kot 
elektromonter v gradbeni skupini v Kranju. Po odsluženem 
vojaškem roku, ki je trajal slabih 15 mesecev, so ga premestili 
v Cerklje, v krajevno nadzorništvo. Nad njim je »bdel« Andrej 
Ropret, ki ga je stalno motiviral in spodbujal k napredku. Z 
njegovo pomočjo je hitro, predvsem pa varno spoznal različne 
metode dela. Tam je deloval vse do upokojitve, njegov zadnji 
delovni dan je bil 14. december 2021. Na vprašanje, kako se je 
delo  na terenu nekoč razlikovalo z današnjim, je bil odgovor zelo 
širok: »Včasih smo delali vse. Opravljali smo tako gradbena dela, 
»pela« sta kramp in lopata, kot tudi vsa elektro dela.« Spominja 
se, da so na področju Cerkelj sami na novo zgradili skoraj vse 
daljnovodne povezave in transformatorske postaje. Zaradi 
razgibanega terena, predvsem pa različnih vremenskih vplivov, ki 
jih nikoli ni manjkalo, so že takrat stremeli k izgradnji omrežja pod 
zemljo. Na Elektro Gorenjska  ga vežejo lepi spomini, ponosen je, 
da je lahko deloval v njem tako dolgo. »V kolektivu je bil vedno 
prijetno vzdušje, s sodelavci smo se dobro razumeli.«

Boris je dober v datumih in številkah, zato je v nadaljevanju kot 
mejnike predstavil različne dogodke, ki se jih rad spominja še 
danes. 

Potres v Posočju je leta 1976 tako uničil omrežje, da so na pomoč 
prišli tudi iz drugih distribucijskih podjetij. Boris je skupaj s še 
desetimi sodelavci na tem področju pomagal kar štiri mesece. Na 
novo so zgradili omrežje v štirih vaseh: Robič, Staro selo, Kred in 
Sožid. Teh dni se spominja z nasmehom: »Zelo prijazni so bili vsi, 
lepo smo se imeli. Vsi smo bili zelo mladi, zato smo bili še bolj 
veseli, ko so mimo prišle kakšne luštne punce. Tudi teh je bilo kar 
nekaj.«

Leta 1978 se spominja, da so šli tudi na Kosovo, kjer 
so kooperantu Arifaju Jusufu pomagali zgraditi novo 
transformatorsko postajo, na katero so priključili tri njegove hiše. 
Kot pravi, je bilo tam kot na divjem zahodu – popolnoma drugače 
od situacije v Sloveniji.

Njegova glavna misel pri vseh delih, ki so jih opravljali, je bila: 
Naše poslanstvo je pomagati ljudem. Prav tako je še dodal, da so 
vedno, ko so zaključili z delom, bodisi v vasi ali pa po hišah, imeli 
likof.

PET DELOVNIH VARNOSTNIH PRAVIL JE KLJUČNIH PRI 
DELU

»To je sveto,« poudari. »Nikoli se ne mudi tako zelo, vedno je treba 
preveriti, da je vse ozemljeno in da so naprave v breznapetostnem 
stanju.« Čeprav so se trudili in dvojno preverjali stanje, je žal 
prišlo tudi do delovnih nesreč. Teh se spominja s cmokom v grlu, 
saj ve, da je bil na koncu vedno kriv človek. Žal.
V svoji bogati karieri se še danes kot živo spominja nevarnosti, ki 
so jim bili izpostavljeni v času vojne za Slovenijo. Glede na to, da 
so imeli »na čez« Brnik in Krvavec, so skupaj s sodelavci odklopili 
daljnovod proti letališču. »Noro je bilo,« to je vse, kar je lahko 
povedal o tej izkušnji.

»MORAŠ 
IMETI 
SREČO«

Avtorica in foto: mag. Renata Križnar
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60 LET 60 ZGODB

BIL JE KRAJEVNI NADZORNIK Z NAJDALJŠIM STAŽEM

1. oktobra 1993 je postal nadzornik v Cerkljah. Čeprav je bilo 
nadzorništvo izrednega pomena, saj je pokrivalo strateške točke 
(letališče Brnik, Krvavec), so imeli nad seboj stalno breme, da jih 
bodo ukinili. Posledično je vlagal veliko naporov, da je upravičil 
njihov obstoj. 

Kot poudarja, je bil njegov moto pri vodenju ljudi zelo enostaven: 
»Z ljudmi moraš znati delati. Ljudi moraš poslušati, veliko se 
naučiš. Zato je tako ključen pogovor, izmenjava mnenj, praks, 
deljenje in sprejemanje nasvetov. Ključno pa je, da je treba 
delati.«

Ve, da je veljal za zahtevnega šefa, pogajalca na terenu, vendar 
je do vseh skušal biti pravičen in pošten. 

V pogovoru je nanizal številne ljudi, s katerimi je deloval in s 
pomočjo katerih se je nadzorništvo tudi investicijsko gledano 
zelo nadgradilo. S Srečkom Rozmanom, ki je delal v investicijah, 
sta bila »dream team«. Dobro sta se razumela in posledično sta 
tudi dobro delala. Oba sta bila aktivatorja, zato sta pokablila 
ogromno področja.

Že v preteklosti je primanjkovalo finančnih sredstev, posledično je 
bilo potrebno veliko usklajevanj in prepričevanj vaščanov. Včasih 
so morale izkope plačevati vasi, zato so sodelovali na številnih 
sestankih vaških skupnosti, kjer so prepričevali prebivalce o 
pomenu zanesljivega omrežja. »Veliko ur smo porabili, vendar je 
bilo vredno,« doda.

Leta 2005 je prevzel tudi nadzorništvo Visoko. Njegov glavni cilj 
na tem območju je bil, da bi se povezali z Avstrijo. Pripravljali so 
projekte, iskali možnosti in rešitve, da bi do tega prišlo. »To je bilo 
izrednega pomena.« Sreča v nesreči – ko je Slovenijo leta 2014 
prizadel žled, je bila to ena prvih in izredno pomembnih potez, ki 
jo je izvedel Elektro Gorenjska. Drugod po državi so bili ljudje v 
temi po cele tedne. Ker je žled prizadel predvsem visoko ležeče in 
odmaknjene vasi, na Gorenjskem je bilo to Jezersko, je bila rešitev 
na dlani. Skupaj z Mihom Žumrom, razvojnim vodjem projekta, 
in seveda s posluhom takratnega predsednika uprave mag. 
Bojanom Luskovcem je bil projekt uresničen v rekordnem času.

Boris pa ni bil le zagnan delavec, temveč je tudi velik športnik. Še 
danes je član športnega društva, še posebej dober je v kegljanju. 
Vsako leto tako sodeluje na letnih športnih igrah in velja za 
veterana po udeležbi na teh igrah. »Elektro mi je dal vse,« pravi 
»voljo, zagon, predvsem pa zavedanje, da si koristen. V čast mi 
je bilo, da sem bil zaposlen v Elektru Gorenjska.« Boris je bil tudi 
več let del ekipe, ki se je pomerila v plezanju na drog, paradni 
disciplini električarjev.

Po dobrem letu in pol v pokoju je odkril kar nekaj novih hobijev, 
med njimi je na prvem mestu motor. Poleg dela okrog hiše se rad 
druži z dvema vnukinjama, zato je dela vedno dovolj. »Včasih bi 
bil raje še vedno v službi, saj je lahko tudi v pokoju zelo naporno,« 
doda.

Vsem zaposlenim želi predvsem sreče – »moraš jo imeti, če si 
zdrav, potem lahko najdeš tiste stvari v življenju, ki te osrečujejo.«

»Elektro mi je dal vse – voljo, zagon, 

predvsem pa zavedanje, da si koristen. 

V čast mi je bilo, da sem bil zaposlen v 

Elektru Gorenjska.«
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SREČNI SO LAHKO TISTI, 
KI OPRAVLJAJO TAKO DELO, 
KI JE HKRATI 
TUDI NJIHOV KONJIČEK

Mag. Matija Nadižar, magister elektrotehnike, je bil v Elektru Gorenjska 
zaposlen od leta 1965 naprej kot strokovnjak na področju obratovanja, 
predvsem relejne zaščite in obratovalnih meritev. Marija Nadižar se je v 
podjetju zaposlila še kot mladoletna, in sicer leta 1964. »Ženske smo bile 
tako kot danes v manjšini,« poudari gospa Marija, ki je bila zaposlena na 
različnih področjih, od nabave, financ do administracije. Dobro poznavanje 
stroke na eni strani ter odlično poznavanje ljudi in njihovega načina dela 
je bila njuna zmagovalna kombinacija v službi in doma. Dejstvo, da sta kot 
zakonca delovala skupaj v istem podjetju, je bilo včasih prednost, včasih 
pa tudi slabost. »Če delaš v različnih službah in na različnih področjih, je 
lažje,« priznava gospa Marija.

ZGODBA PONOSA, KI JO PIŠEJO ŽE ŠTIRI GENERACIJE
Zakonca Nadižar sta v pokoju že več kot 20 let, a še vedno žarita od 
življenjske energije. V tokratnem pogovoru sta z veseljem delila spomine 
na svoja prva delovna dneva in posebne trenutke, ki so zaznamovali delo 
v Elektru Gorenjska. Nista pa pozabila pokazati hobijev, s katerimi aktivno 
preživljata dneve. »Ko vidiva logotip Elektra Gorenjska na avtomobilu, 
ki pripelje mimo naju, nama je še danes toplo pri srcu in naju navda s 
ponosom, da sva bila del tega podjetja tudi midva,« vzneseno izpostavita. 
Kot zanimivost: v podjetju so bile zaposlene kar štiri generacije Nadižarjev.

PROSTOR MLADIH, RAZGLEDANIH IN DELA ŽELJNIH LJUDI
Mag. Matija Nadižar je bil štipendist Elektrogospodarske skupnosti 
Eles v Ljubljani. Ta je združevala proizvodnjo, prenos in distribucijo. Ob 
ustanavljanju lokalnih podjetij, takrat Elektra Kranj in Elektra Žirovnica, je 
bilo podano priporočilo, da se štipendiste zaposli po geografski pripadnosti. 
Mag. Nadižar se je tako zaposlil aprila leta 1965 v Elektru Kranj. 

Povedal je, da je bil prvi dan »grozen«. Pa ne zaradi stroke ali ljudi – sodelavk 
in sodelavcev. Elektro Kranj in Žirovnica sta bili namreč novoustanovljeni 
podjetji z mladimi, znanjem in dela željnimi ljudmi. »Danes bi mu rekli 
start-up,« doda. Dejstvo, da si v službi osem ur, od šestih do dveh, s samo 
14 prostimi dnevi v letu, je bilo zanj najtežje. Ob tem hitro doda, da ga 
je matematika veselila od nekdaj, zato je bila največja radost, da se je 
lahko v službi ukvarjal s svojim konjičkom. To ga je motiviralo v vseh letih 
službovanja.

Ob zaključku leta smo k pogovoru ob 60. letnici 
delovanja Skupine Elektro Gorenjska povabili tudi 
zakonca Nadižar. Ponosni smo, da smo bili v teh 
desetletjih vezni člen, ki je povezoval družine, 
generacije, soseske, lokalne skupnosti. Od svojih 
začetkov smo predani ustvarjanju delovnega okolja, ki 
našim sodelavkam in sodelavcem predstavlja več kot 
le zaposlitev in delovno mesto. 

Kot strokovnjak za področje zaščite, z izjemno bogato zakladnico znanja, 
hitro pripomni, da ga včasih kar malo zaboli, ko se v javnosti omenja 
»pametna omrežja«. »Tudi v preteklosti omrežja niso bila neumna 
– od vsega začetka smo stremeli k novim rešitvam, uporabljali smo 
najsodobnejše tehnologije in znanja,« pove. Vsi smo se strinjali, da ne glede 
na to, kakšne tehnologije se je vgrajevalo v preteklosti ali danes, je z vidika 
delovanja distribucijskega sistema ključnega pomena relejna zaščita in 
avtomatizacija sistema. »To je največja pamet,« odločno doda.

Skozi zanimiv pogovor se izkaže, da so zaposleni Elektra Gorenjska v 
šestdesetih letih delovali na podoben način kot danes. Iskali so nove rešitve, 
vgrajevali sodobne sisteme, se soočali s posledicami havarij, odpravljali 
napake na omrežju, gradili s poudarkom na kabelskem distribucijskem 
omrežju in bili tesno povezani.

GORENJSKI TALENTI, ZNANJE IN IZKUŠNJE KREIRAJO SLOVENSKO 
ENERGETIKO
Gospod Matija je že kot mladi inženir uvidel potrebo in se angažiral 
pri ustanovitvi oddelka za relejno zaščito in obratovalne meritve – tega 
namreč na začetku ni bilo. Kot vodja je navezoval stike z gospodarskimi 
organizacijami in merilnim vozom, bil je član različnih strokovnih komisij 
s področja obratovanja, spremljanja dobave in omejevanja električne 
energije, za zaščito in obratovalne meritve. V zgodnjih 70. letih je bil eden 
idejnih vodij in gonilna sila pri izgradnji in začetku obratovanja prvega 
modernega, polno funkcionalnega in daljinsko vodenega distribucijskega 
centra vodenja Elektra Gorenjska na Zlatem polju. Center je v celoti 
je promoviral domače napredno podjetje Iskra, zato je bil del kritične 
infrastrukture in so si ga ogledali številni strokovnjaki. Ob tem izpostavlja 
stroge protokole, ki so jih morali izvesti pred obiskom tujih delegacij, 
dogodek so morali najaviti vojski in policiji. 

Njegovo udejstvovanje in sodelovanje na tehničnem področju je res široko, 
od racionalne rabe energije, do sodelovanja z naprednimi odjemalci in 
priprave regijskih in sistemskih obratovalnih navodil. Bil je sooblikovalec 
navodil za obratovanje in pogojev ter navodil za priklop malih elektrarn 
in rezervnih agregatov na distribucijsko omrežje. Deloval je kot član 
distribucijske komisije za uvajanje integriranega informacijskega sistema, 
kar pa je zaradi zahtevnosti dela trajalo celih deset let. 

Vseskozi je sodeloval z EIMV-jem kot recenzent in kot spremljevalec 
strokovno prispeval pri nastajanju različnih študij s področja distribucije 
električne energije. Skupaj z mag. Janezom Hostnikom iz Elektra Ljubljana 
je pripravil študijo o uvajanju sistema nadzemnih vodov s polizoliranimi 
vodniki, ki je nedvomno eden največjih tehnično-tehnoloških razvojnih 
dosežkov v slovenski distribuciji v prejšnjem stoletju in se je zavzemal 
za njeno realizacijo. Zagotovo pa je bil največji dosežek prav prehod 
srednjenapetostnega omrežja na 20 kV napetostni nivo, indirektno 
ozemljevanje nevtralne točke srednjenapetostnega omrežja, ukinitev 35 kV 
napetosti za izvajanje kompenzacije jalove energije ter za uvajanje nove 
tehnologije s plinom SF6 izoliranih postrojev. Elektro Gorenjska je bil prvak 
na vseh omenjenih področjih.

Avtorica in foto: mag. Renata Križnar
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KLJUČNA STA MEDSEBOJNA POVEZANOST IN DRUŽENJE
Kot pove gospa Marija, je bilo takrat in verjame, da tudi danes, ključnega 
pomena, da so se ljudje med seboj družili, pokramljali. »Vse se reši, le volja 
in prava komunikacija morata biti. Res smo bili povezani, vsak dan je bil 
poln smeha, vsi smo zelo radi hodili v službo.« 

Gospa Marija se je zaposlila v podjetju zelo mlada, leta 1964, ko je bila 
stara dobrih 17 let. »Takrat je bilo to običajno,« pravi. Podjetje, delo in 
zaposlene je zelo dobro spoznala, saj je delala na različnih področjih. 
Kot je značilno za žensko dušo, so bile poleg tehnike vseeno pomembne 
mehke veščine, tudi razstave. »Zelo lepo in dobro je bilo, da smo v Elektru 
Gorenjska začeli prirejati razstave. Tako so se lahko predstavili zaposleni, 
za katere niti v sanjah nisi pričakoval, da imajo umetniško žilico. Prvo 
razstavo slik je imel tako Savo Stranjančević, drugače zaposlen v gradbeni 
skupini,« pojasni z navdušenjem.

Oba sta strnila misli in predstavila številne dogodke, ki so jima ostali v 
spominu. Med njimi so bili tudi taki, na katere nisi imel vpliva. Eden od njih 
je zelo zaznamoval njuno življenje. 21. novembra 1969 se je ekipa štirih 
zaposlenih (Jure Kokalj, Branko Mervič, Matija Nadižar, Pavle Erznožnik) 
vračala s simpozija CIGRE v nekdanji Jugoslaviji, kjer so bili na strokovnem 
posvetu o kablih. Gospod Matija se še danes živo spominja poti, predvsem 
pa dogodkov, na katere kot posadka v letalu, ki je letelo iz Beograda v 
Ljubljano, niso imeli popolnoma nobenega vpliva. Zaradi spremenjenih 
vremenskih razmer v Tacnu so namreč letalo preusmerili na letališče v 
Zagreb. Pri tem je letalo ravno v tistem trenutku »posnelo« pol gozda pri 
Vodicah. Po urah kroženja nad Novim mestom so prestrašeni zasilno pristali 
v Zagrebu, na vojaškem delu letališča – med koruzo. »Letalo naj ne bi imelo 
koles. Bila je velika zmeda s kontrolnim stolpom, posadko, tudi med nami, 
potniki. Grozljivo je bilo, saj je vse kazalo na to, da bomo strmoglavili,« 
se še danes spominja. Celotna posadka je srečno pristala, nato pa so jih 
z avtobusom prepeljali v Slovenijo. Kot se spominja gospod Nadižar, so 
njegovo prtljago naložili v en avtobus, sam pa je moral v drugega. »Prvi 
avtobus je bil poln, zato sem moral sesti na drug avtobus. Na poti se je v 
zadnjem delu avtobusa začelo kaditi, nakar je zgorel motor. Vsi smo se brez 
poškodb hitro izkrcali, vendar smo do jutra čakali na nov avtobus.« 

ZAGOVORNIKI ZNANJA IN STALNEGA IZOBRAŽEVANJA
Gospod Matija je prava zakladnica znanja. Kot direktor poslovne enote 
se je zavzemal za strokovno usposobljen kader, predvsem pa za stalno 
izobraževanje. Zato je bilo pričakovano, da je bil mentor praktičnega 
izobraževanja kar trem generacijam zaposlenih, ki so obiskovale Višjo 
strokovno šolo za elektroenergetiko pri ICES-u. Predstavljal je simbol 

natančnosti, poznaval je stroko, prav tako lepopis in slovnico. Čeprav so 
bili njegovi varovanci včasih sprva užaljeni, ker jim je v nalogi toliko zadev 
popravil, pa so mu bili kasneje hvaležni. »Samo popravili so tiste napake, 
ki sem jim jih označil in so potem brez težav zaključili šolanje, sam sem se 
pravzaprav veliko bolj namučil kot oni,« doda v smehu.

Oba se strinjata, da sta ključnega pomena matematika in znanje jezikov – 
tega ti nihče ne vzame.

PRVI PRI UVAJANJU NAPREDNIH INOVACIJ 
Tudi gospa Marija je strnila misli in nam predstavila zanimive dogodke, ki 
so bili včasih zelo prijetni, včasih pa lahko celo strašljivi. Eden prijetnejših 
dogodkov je bil zagotovo teleprinter. »V Elektru Gorenjska smo bili prvi, ki 
smo ga dobili. Zato nihče ni vedel, kako točno deluje, predvsem pa kako 
ravnati pravilno,« se še danes spominja s ponosom. Posledično so se 
številni zaposleni odpravili na posebno izobraževanje v Ljubljano. Naprava 
je bila izrednega pomena ne samo za distribucijo, temveč tudi za celotno 
državo. Ob tem se spominja časa vojne za Slovenijo. »Nikogar ni bilo 
na lokaciji podjetja v nebotičniku, vsi so bili v distribucijskem centru na 
Zlatem polju. Samo jaz sem bila v nebotičniku, saj sem morala poskrbeti 
za posredovanje faksov, ki so bili poslani iz Ljubljane. Res me je bilo strah, 
nisem vedela, kaj se bo zgodilo, in nisem vedela, kako naj čim prej zapustim 
stavbo,« se spominja danes. A ta izkušnja kaže, da sodelavke in sodelavci 
Elektra Gorenjska ostajamo predani zagotavljanju oskrbe z elektriko tudi v 
najzahtevnejših časih. Zanesljiva in kakovostna oskrba z energijo je bila in 
bo poslanstvo vseh generacij, ki so bile in bodo zaposlene v Skupini Elektro 
Gorenjska.

Po upokojitvi pa gospod Nadižar ne miruje. Ima veliko konjičkov: reševanje 
matematičnih nalog, zbiranje nalepk s steklenic, numizmatika, minerologija 
in knjige. »Če je zdravje, ni dolgčasa.«

Dvourni pogovor je bil res zanimiv. Kot se spodobi, sta gospa in gospod 
Nadižar ob zaključku podala voščilo vsem bralcem Elga ter zaposlenim 
Skupine Elektro Gorenjska: »Skrbite za svoje zdravje. Če boste zdravi, boste 
imeli veliko energije za vse izzive. Pomembno je, da se jih lotite in seveda 
potem dokončate.« 

Zakoncema Nadižar želimo veliko zdravja, dobre volje, sreče in značilne 
pozitivne energije tudi v prihodnje.

MARIJA IN MAG. MATIJA NADIŽAR STA PONOSNA, DA STA BILA DEL ELEKTRA GORENJSKA.
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Z DOBRIMI 
ODNOSI 
SE VSE REŠI

Kot priznavata, je zagotovo drugače, če sta v podjetju zaposlena oba – 
mož in žena. Tako poznata oba večino zaposlenih in dogodkov – tako lepih 
kot tudi slabih. Jožica in Branko sta bila zaposlena na različnih področjih, 
zato sta se dnevno srečevala in delala z različnimi ljudmi in drugačnimi 
protokoli dela. V službo sta zjutraj vedno hodila skupaj, domov pa le redko.

V BELIH HALJAH KOT ZDRAVNIKI
Branko Mervič je delo v podjetju Elektro Gorenjska, prej Elektro Kranj, 
spoznaval že kot dijak. Opravljal je počitniška dela in prakso. Ko se je 
zaposlil, je podjetje in način dela poznal že skoraj do »obisti«. 

»Prvega dneva se res ne spominjam, saj sem bil že prej toliko časa povezan 
s podjetjem. Je pa res, da sem takoj prvi dan poznal že večino ljudi, kar 
je bila zame zagotovo prednost, in moram reči, da je bilo to zelo dobro.« 
Na začetku, od leta 1963 naprej, je deloval v projektivnem biroju, ki je bil 
na Stari cesti v Kranju. »Bili smo krasna ekipa z odličnim šefom Milanom 
Križnarjem. »Inženir« smo ga klicali.« V projektivnem biroju so bili takrat 
zaposleni poleg gospoda Merviča še Minka Markelj, Miro Dolenc, Janez 
Grašič, Franc Kozelj, Janez Jordan, Drago Štefe in Jože Novak.

»Za projektante je bilo značilno, da smo bili v belih haljah – kot zdravniki. 
To je pomenilo, da si nekaj več, da nekaj predstavljaš. In res: vsi iz 
projektivnega biroja smo bili vedno zaželeni. Hitro in učinkovito smo uredili 
vse projekte, tudi po ves teden smo bili na posameznih območjih in trasirali, 
risali omrežje,« poudarja Branko.

V ekipi je bilo čutiti povezanost, skupinski duh, predvsem pa to, da res 
nikoli in nikdar nihče ni rekel, da določenih zadev ne more ali noče narediti. 
»Celoten kolektiv je bil zelo mlad. Vsi smo bili željni znanja, prav tako pa 
smo bili tudi vsi vedno pripravljeni na vsako idejo, ki jo je dal šef. Vsak dan 
je bilo kaj novega, zato se ni zgodilo niti enkrat, da ne bi želel v službo. 
Odlično je bilo,« se še spominja.

Gospod Mervič se dobro spominja, da so bili projektanti prvi v podjetju, ki 
so dobili svoje vozilo – fičkota. Z njim so se vozili po Gorenjski, da so lažje 
in hitreje urejali projekte.  

Pred zaključkom letošnjega jubilejnega leta smo 
se pogovarjali z zakoncema Mervič, ki sta bila oba 
zaposlena v podjetju Elektro Gorenjska. Branko 
Mervič je bil zaposlen v podjetju od vsega začetka, 
gospa Jožica pa se je zaposlila v zadnjem obdobju 
službovanja. Že skoraj dvajset let sta v pokoju, z nami 
pa sta delila zanimive zgodbe iz časa svoje zaposlitve 
v podjetju.

Kot so poudarili tudi drugi, je bilo podjetje Elektro Gorenjska s svojimi 
zaposlenimi zelo napredno. Zaposleni, predvsem vodje, so imeli jasno vizijo 
– zanesljivo in kakovostno oskrbo z elektriko se lahko zagotovi Gorenjski 
s pomočjo robustnega omrežja, ki je v zemlji, prav tako z uporabo takrat 
najsodobnejših tehnologij na srednji in nizki napetosti. Tako so že v poznih 
šestdesetih letih prejšnjega stoletja začeli s projektiranjem in kasneje z 
gradnjo GIS-stikališč. Prvo je bilo na Zlatem Polju, sledila so ostala stikališča 
(Labore, Medvode itd.).

Zaradi te vizije je bilo razumljivo, da so vsi hitro poprijeli za vsako delo. Vsi 
projektanti so imeli izpit za motorno žago. »Vse smo delali, žagali, trasirali, 
risali. Na Jezerskem smo bili kar ves teden, dela ni zmanjkalo, smeha pa 
tudi ne,« z nasmehom poudari. Ob pripovedovanju se hitro spomni kakšne 
anekdote, predvsem pa vragolij, ki so jih spotoma ušpičili drug drugemu. 
»Nismo bili zamerljivi, niti nas niso tako jemali. Je pa res, da smo zaposleni 
iz projektivnega biroja poskrbeli, da je bilo vedno zabavno, predvsem je 
bilo vedno veliko presenečenj. Marsikdo se nas je potem kar malo bal,« 
doda v smehu.

S SODELOVANJEM DO USPEHA
V začetku sedemdesetih let prejšnjega stoletja je Branko Mervič prevzel 
naloge za pridobivanje zemljišč in upravnih dovoljenj za gradnjo 
elektroenergetskih objektov. V novi službi investicij je bil zaposlen do 
upokojitve. Še vedno se zelo dobro spominja vseh ljudi in poudari, da 
je bila ekipa čudovita. »Valentin Bernik je bil sploh krasen, čudovito sva 
sodelovala.« Hitro pokaže zvezek, v katerem so s čitljivo tehnično pisavo po 
letih zapisani objekti in datum, kdaj je bila upravna dokumentacija zbrana, 
projekt pa zaključen. V njem so tako vse transformatorske postaje, več kot 
1686 jih je bilo. Pri večini je bil postopek pripravljen in voden »vnaprej«. 
V takratnih časih ni bilo mailov, kaj šele mobilnih telefonov, zato je bila 
zmagovalna taktika sledeča: z vsemi soglasodajalci je gospod Mervič 
sklical skupen »ogled in ureditev lokacije na terenu«. Na tak način se je 
učinkovito, predvsem pa zelo jasno in transparentno, vsem vključenim 
predstavil status; postopek pridobivanja potrebnih dovoljenj je tako hitro 
stekel. »Vsi so se odzvali, nikoli nismo imeli težave, da bi manjkali. Mogoče 
tudi zato, ker so vedeli, da bodo šli potem tudi na brezplačno kosilo,« doda. 
Prav tako ne pozabi pohvaliti ostalih ekip, s katerimi je sodeloval na terenu: 
»Brez dobrih geometrov nisi mogel prav veliko, zato bi pohvalil Iztoka 
Šterna in Iztoka Štularja. Zelo dobro smo sodelovali. Dobro razumevanje 
je ključ do uspeha.«

Postopek pridobivanja potrebnih dovoljenj pri transformatorskih postajah 
včasih ni bil tako zahteven. Se je pa skupaj z zakonodajo, ki je postajala 
vedno strožja in bolj natančna, začelo kmalu podaljševati predvsem pri 
objektih, kot so 110-kilovoltni daljnovodi. Pri teh investicijah je bilo treba 
pridobiti upravno dokumentacijo za vsako stojno mesto, za vsak vodnik. 
Najdaljši postopek, ki ga je vodil, je trajal 8 let, najkrajši pa je bil postopek 
za 110 kV daljnovod Primskovo–Visoko. »Od ideje do izvedbe je trajalo le 
par mesecev,« ponosno poudari. 

Avtorica in foto: mag. Renata Križnar

OBJEKTE, ZA KATERE SO 
UREJALI DOKUMENTACIJO, 
JE BRANKO SKRBNO IN 
PO LETIH ZAPISOVAL V 
POSEBEN ZVEZEK
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V zanimivem pogovoru je Branko predstavil tudi način dela s krajevnimi 
nadzorniki in način oblikovanja naložbenih planov. Že takrat se je izkazalo 
za uspešno metodo sodelovanja, da si čim bolj vključeval posamezne 
skupine zaposlenih med seboj. »Poklical sem krajevnega nadzornika in ga 
povprašal po potrebah, predvsem pa njegovih načrtih glede posodobitve 
ali nadgradnje energetske infrastrukture. Potem smo se vsi tisti, ki smo 
bili vključeni, zbrali skupaj na sestanku, pregledali ideje in oblikovali načrt 
naložb za tisto področje. Verjamem, da je danes bolj zapleteno, ampak tudi 
takrat smo imeli omejena sredstva. Že v naših časih smo morali biti zelo 
iznajdljivi, dogovarjali smo se z občinami, prav tako s končnimi uporabniki 
glede načina financiranja. Je pa res, da so nas bili takrat ljudje veseli, zelo 
veseli, zato je bil interes na obeh straneh. Danes žal ni več tako,« razloži 
Branko. 

Kot zanimivost doda tudi, da je on avtor prvega logotipa na zastavi, 
takratni direktor, gospod Štefe, pa je oblikoval znak podjetja.

IMETI JE BILO TREBA MIRNE ŽIVCE
Gospa Jožica se je zaposlila v podjetju v devetdesetih letih prejšnjega 
stoletja. Delala je na blagajni. Ker je bilo včasih običajno, da so končni 
uporabniki hodili na okence plačevat račune za električno energijo, se je 
občasno pojavila tudi kakšna zahtevnejša stranka. »Mirne živce smo morale 
imeti,« pravi in doda, da sta bili skupaj s Sašo Kržišnik »pod ključem«. V 
spominu ji je ostalo predvsem to, da so z vsemi zelo dobro sodelovali, 
seveda pa je bila tudi sama vedno pripravljena hitro pomagati. 

Oba sta po duši športnika. Gospa Jožica je bila tako vedno udeleženka 
letnih in zimskih športnih iger, smučanje in kolesarjenje sta bili glavni 
športni disciplini. Seveda sta se nanje ustrezno pripravljala, zato sta bila 
vedno tudi udeleženca večdnevnih kolesarskih izletov, ki jih je takrat v 
okviru športnega društva organiziral Marjan Porenta. »Jaz sem kolesarila, 
Branko je bil šofer. Vedno nas je počakal, navijal in bodril, zato smo vsak 
kolesarski dan, pa če je bil še tako naporen, zaključili z veliko dobre volje, 
seveda pa tudi z bolečimi zadnjicami. Veliko krajev smo videli, prekolesarili 
Donavo, Dravo, Muro, iz Dolomitov smo v nekaj dneh prikolesarili do 
Benetk,« izpostavi Jožica.

DOBRI ODNOSI SO ZLATA VREDNI
Danes kondicijo še vedno ohranjata s kolesarjenjem, velik del časa pa 
posvečata knjigam. Sta strastna zbiratelja knjig, imata jih več kot 3.000. V 
bogati knjižnici se nahajajo prve izdaje slovenskih pesnikov Gregorčiča in 
Prešerna, številne zgodovinske, lepopisne, biografske in univerzalne knjige. 
»Vsak bi moral prebrati knjigo z naslovom Kratka zgodovina skoraj vsega, 
katere avtor je Bill Bryson,« gospod Mervič doda proti koncu pogovora.

Oba sta mnenja, da so dobri odnosi vredni zlata, zato vsem sedanjim in 
prihodnjim generacijam zaposlenih v Skupini Elektro Gorenjska želita, da bi 
se dobro razumeli, predvsem pa ohranjali inovativnost in delček predrznosti 
ter stremeli k uvajanju novih tehnologij, ki so zagotovilo uspeha. Tudi mi 
jima želimo, da bi bila polna energije še dolga leta.

»Ohranjajte inovativnost in 

delček predrznosti, predvsem 

pa stremite k uvedbi novih 

tehnologij, ki so zagotovilo 

uspeha.«

»Dobro razumevanje 

je ključ 

do uspeha.«

JOŽICA IN BRANKO MERVIČ IMATA PRIJETNE SPOMINE NA DELO V ELEKTRU GORENJSKA.
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Dinamični svet energetike prinaša nove priložnosti 

in izzive. Nanje lahko odgovarjamo le z znanjem. 

Skupina Elektro Gorenjska ima predanost 

nenehnemu napredku, novim znanjem in 

izobraževanju zapisano v svojem dednem zapisu. 

V zadnjem času dodatno pozornost posvečamo 

sistematičnemu razvoju vodij in talentov. 

ZNANJE 
ZA NOVO 
DESETLETJE, 
IZZIVE IN 
USPEHE 

Avtor: Uredništvo Elgo

Spreminjajoči se tehnološki trendi in 
zahteve zelenega prehoda bolj kot kdaj 
koli prej zahtevajo spremembe v uporabi 
tehnologij, znanju in pristopu podjetij. 
Danes energetika kadre prepoznava kot 
svoj ključni potencial in hkrati tudi izziv. 

Skupina Elektro Gorenjska redno izvaja 
izobraževalne programe, s katerimi krepi 
veščine zaposlenih in gradi zavedanje 
o pomenu stalnega učenja. Z več kot 
5600 urami različnih vrst izobraževanj, 
ki jih v Skupini Elektro Gorenjska letno 
namenimo pridobivanju novih znanj in 
veščin, krepimo našo zmožnost odgovarjati 
izzivom sodobne energetike ter sposobnost 
udejanjati priložnosti, ki nam jih nudi. 

V letošnjem letu smo zato pričeli z 
izvajanjem dodatnih aktivnosti, ki bodo 
namenjene sistematičnemu razvoju vodij in 
novozaposlenih. 

V decembru je tako potekalo skupinsko 
izobraževanje (t. i. coaching) za vodje 
z naslovom Vodenje z odliko, ki je bil 
namenjen razvoju veščin, potrebnih za 
uvajanje novosti in sprememb na področju 
transformacije organizacijske kulture in 
voditeljskih procesov. 

Konec leta se je odvila tudi skupinska 
delavnica Agilni Transformator 2023, ki je 
bila namenjena predvsem novozaposlenim. 
Na delavnici so lahko spoznavali svoje 
talente in se jih naučili uporabljati pri 
doseganju ciljev tako v poklicnem kot tudi v 
zasebnem okolju. Na delavnici so zaposleni 
nadgrajevali komunikacijske sposobnosti in 
veščine sprejemanja odločitev, razvijanja 
odnosov in skupinskega sodelovanja. 
Namen delavnice je bil pokazati, kako 
lahko različne veščine zaposlenih koristijo 
pri ustvarjanju odzivne in pozitivne 
organizacijske kulture Skupine Elektro 
Gorenjska. 

Kot je poudarila Maša Jamnik, vodja službe 
za kadre in korporativno komuniciranje, 
Skupino Elektro Gorenjska zaznamujejo 
inovativnost, naprednost, znanje in 
odprtost za novo. »Srž naše agilne kulture 
in uspeha so in bodo sodelavke in sodelavci, 
ki so zavzeti, inovativni, kompetentni in 
ustvarjalni. Če se želimo uspešno odzivati 
na spremembe v okolju, se moramo biti 
sposobni in željni prilagajati. Sprememba 
se začne pri nas.« 

ZNANJE JE MOČ
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ZNANJE JE MOČ

S TOVARNIŠKIMI 
PREIZKUSI 
GENERATORJEV 
HE SAVA DO 
ZANESLJIVEGA 
OMREŽJA 

V oktobru in novembru so 

na testni progi proizvajalca 

TES potekali tovarniški 

preizkusi novih sinhronskih 

generatorjev za HE Sava. 

Z zahtevnimi testiranji 

odkrivamo potencialne 

pomanjkljivosti na opremi 

in tako gradimo odporno 

omrežje za zanesljivo oskrbo 

z elektriko.   

Avtor: Miha Flegar

proizvajalec izkazuje kakovostno izdelano 
izolacijo in posledično njeno pričakovano 
življenjsko dobo. Preizkus je stresen tako za 
proizvajalca kot tudi za električni stroj, saj 
se izolacijo obremeni z več kot dvakratno 
nazivno napetostjo in spada med tako 
imenovane destruktivne preizkuse. 

Med preizkusi generatorjev HE Sava je na 
generatorju A prišlo do preboja na enem od 
navitij, zato bo potrebna njegova sanacija. 
Generator B je uspešno prestal vse preizkuse 
in v širokem obratovalnem območju izkazuje 
zelo visoke izkoristke, ki presegajo 96 %.

MINI IZGUBE, MAKSI DELOVANJE

Sinhronski generator je pretvornik mehanske 
turbinske moči v električno moč, pri čemer 
so prisotne izgube, ki določajo izkoristek 
pretvorbe in so pomemben podatek za 
lastnika hidroelektrarne. Pri strojih večjih 
moči se izkoristek določa z indirektno 
metodo posamičnih izgub, ki se izmerijo in 
izračunavajo s pomočjo meritve praznega 
teka in kratkega stika generatorja. Izgube 
sinhronskega stroja se delijo na:
• Izgube v železnem jedru, ki jih določimo 
z meritvijo praznega teka in so kvadratično 
odvisne od magnetne gostote v jedru. 
Ta je praktično konstantna v celotnem 
obratovalnem območju in posledično tudi 
izgube v železu.
• Izgube v bakru so joulske izgube, 
kvadratično odvisne od obremenitve in jih 
določimo z meritvijo karakteristike kratkega 
stika. 
• Vzbujalne izgube so električna in 
mehanska moč, ki se porablja za magnetenje 
stroja. Izračunamo jo z meritvijo rotorske 
napetosti in toka vključno z električno močjo 
za napetostni regulator. 
• Mehanske izgube predstavljajo izgube 
zaradi trenja in ventilacije. Določamo jih 
z meritvijo praznega teka, odvisne so od 
vrtljajev in zato konstantne. V primeru 
prisilnega hlajenja se upošteva tudi 
električna moč ventilatorjev. 

Visokonapetostna 6,3 kV stroja moči 1,2 
MVA in 1,8 MVA predstavljata strateški 
napravi podjetja Gorenjske elektrarne, zato 
so bili pri preizkusih prisotni strokovnjaki 
naše elektro in strojne ekipe. Generatorja sta 
opremljena s pomožno opremo in senzoriko 
za podrobno spremljanje električnih in 
mehanskih veličin. Zato so poleg običajnih 
preizkusov predstavniki Gorenjskih 
elektrarn izvedli tudi preglede in meritve, 
ki niso v standardnem naboru pri tovrstnih 
prevzemih. Generatorja imata vgrajen 
rotirajoči vzbujalnik in sta opremljena z 
zaprtim hladilnim sistemom zrak/voda, kar 
zagotavlja optimalno hlajenje stroja pri 
različnih temperaturah okolice in odpornost 
na nesnago.  

PREIZKUSI, KI SO STRESNI TAKO ZA 
OPREMO KOT ZA PROIZVAJALCA

Za investitorja je med pomembnejšimi 
meritvami zagotovo visokonapetostni 
preizkus statorskih navitij, s katerim 

VIDEZ GENERATORJA 
S TOPLOTNIM 
IZMENJEVALCEM

MED PREIZKUŠANJEM GENERATORJA B
Foto: Arhiv Gorenjskih elektrarn
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ZAŽIVELA JE 
SONČNA 
ELEKTRARNA 
ELAN2! 

Slovenija z okoli 2000 sončnimi urami na leto spada 
med bolj osončene države v Evropi. Sonce Gorenjski, 
ki se nahaja na sončnih strani Alp, predstavlja 
velik energetski potencial. Gorenjske elektrarne 
se s kopico uspešno izvedenih projektov izkazuje 
kot prva izbira za postavitev sončne elektrarne na 
Gorenjskem. Zadnji med njimi je postavitev sončne 
elektrarne na ELAN-ovih objektih v Begunjah.

Avtorja: Mag. Aleks Jan in Janez Leben
Foto: Arhiv Gorenjskih elektrarn

GEK Solar je ob pomoči Gorenjskih elektrarn v letošnjem letu za naročnika 
Interenergo, d. o. o., uspešno izvedla postavitev sončne elektrarne moči 
1.815,21 MW na objektih ELAN-a.

Sončna elektrarna ELAN 2 moči 1.815,21 MW predstavlja drugo fazo 
projekta postavitve sončnih elektrarnah na ELAN-ovih objektih. Gorenjske 
elektrarne so v letu 2022 nudile pomoč pri pripravi dokumentacije za 
oddajo vloge za pridobitev nepovratnih sredstev in izvedle projektiranje 
sončne elektrarne. Na podlagi povabila k ponudbi in po izvedenih 
pogajanjih je bil izbran kot izvajalec del GEK Solar.

Dela so se pričela letošnje poletje in zaključila konec oktobra. Priklop 
sončne elektrarne v omrežje se pričakuje v roku enega meseca in nato 
sledi redno obratovanje.

Skupna inštalirana moč znaša 1815,21 kWp. Sestavljena je iz 4374 
PV modulov moči 415 W, energijo pa bo v omrežje naročnika pošiljalo 
16 razsmernikov moči 100 kW in en razmernik moči 50 kW. Za lažjo 
predstavo: sončna elektrarna na objektih Elektra Gorenjska, ki smo 
jo priklopili letos, je postavljena na dveh strehah. Ima 186,75kWp 
inštalirane moči in dva razsmernika – 90 in 66,6 kW. Lahko rečemo, da 
je sončna elektrarna ELAN 2 približno desetkrat večja od naše! Ocenjena 
specifična letna proizvodnja električne energije znaša 1.000 kWh/kWp, 
kar na letnem nivoju predstavlja proizvodnjo 1.815 MWh električne 
energije.

Sončna elektrarna ELAN 2 je sestavljena iz treh elektrarn – PV1, PV2 
in PV3. Vse tri elektrarne se raztezajo na 26 strehah. Pri delu so krovci 
vgradili približno 11.000 nosilnih profilov in porabili približno 50.000 
vijakov. Module so pritrdili s prav toliko spojkami. Elektromonterji 
so vgradili približno 37.000 metrov solarnega kabla, 2.000 metrov 
energetskih kablov, 600 parov konektorjev in 1500 m kabelskih polic.

Vemo, da fotografija pove več kot tisoč besed, zato si oglejte nekaj 
utrinkov z montaže.

POSTAVLJENA PODKONSTRUKCIJA

POSTAVLJENI MODULI NA STREHI

POSTAVLJENI IN POVEZANI RAZSMERNIKI

NAČRT PRED ZAČETKOM DEL
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Avtor: Primož Brejc

MHE Sorica je elektrarna derivacijskega tipa. Nahaja se v naselju 
Zgornja Sorica in izrablja energetski potencial vodotoka Soriški 
potok. Iz vtočnega objekta do strojnice vodi vkopan tlačni cevovod 
premera 350 mm, v dolžini 512 m. Večinoma trasa cevovoda 
poteka pod občinsko cesto. Iz strojnice vodi izpust v strugo 
potoka.

Po uspešni 
sanaciji tlačnega 
cevovoda 
MHE Sorica 
ponovno 
v polnem 
obratovanju

V oktobru so na mali hidroelektrarni (MHE) Sorica 
potekala sanacijska dela na poškodovanem 
cevovodu. Zamenjanih je bilo približno 24 metrov 
tlačnega cevovoda, ki povezuje strojnico elektrarne 
z zajetjem.

OSNOVNE KARAKTERISTIKE MHE SORICA

Kota zajetja (zgornja kota odvzema vode): Kz = 820,85 m. n. m.  

Kota strojnice (spodnja kota izpusta vode): Ks = 723,35 m. n. m.  

Bruto padec: Hb = 95,4 m

Neto padec (pri Qi): Hn = 88,6 m

Nazivni instalirani pretok: Qi = 0,200 m³/s

Vkopani jekleni tlačni cevovod: Φ = 350 mm, L = 512 m

Nazivna moč turbine: 148 kW

Moč generatorja: 185 kVA

Leto gradnje: 1989

V oktobru smo Gorenjske elektrarne pristopile k sanaciji 
poškodovanega tlačnega cevovoda. Poškodba se je nahajala na 
zadnji tretjini cevovoda, kjer je voda pronicala na cesto. Točnega 
mesta puščanja nismo mogli določiti, saj zaradi načina polaganja 
cevovoda in lastnosti terena akustična metoda, ki je najbolj 
natančna meritev za odkrivanje tovrstnih puščanj, ne pokaže 
pravilnih rezultatov. Približno mesto puščanja cevovoda smo nato 
določili glede na količino vode, ki je ostala v cevovodu, kar nam je 
pokazal tlačni senzor, nameščen v strojnici. Iz vrednosti tlaka smo 
izračunali višinsko razliko in dobili višino mesta poškodbe glede 
na lego strojnice. Izkazalo se je, da je cevovod poškodovan pod 
občinsko cesto, ki pelje proti Zgornji Sorici. 

Naša vzdrževalna ekipa je skupaj z lokalnim izvajalcem za 
gradbena dela pričela s sanacijskimi deli. Lokalni izvajalec 
gradbenih del je odkopal cevovod in poskrbel za zaporo ceste. 
Za čas sanacije cevovoda je bila cesta zaprta. Vzdrževalna ekipa 
je v lastni režiji odstranila dotrajan del cevovoda, pripravila nov 
cevovod in izvedla montažna dela. 

Z varjenjem jeklenih cevi premera 350 mm, debeline 8 mm 
in prirobnic je bil nov cevovod narejen na terenu. Nove cevi 
smo zaščitili s hidroizolacijo, sledila je montaža cevovoda, ki je 
potekala skupaj s podizvajalcem za gradbena dela. Predhodno 
je podizvajalec gradbenih del pripravil ustrezno posteljico za 
polaganje cevi. Nov del cevovoda je vijačen. Med novim in 
starim delom cevovoda je ekipa vgradila še kompenzator za 
kompenziranje raztezkov in vibracij. Elektrarna je bila po končanih 
delih dana v obratovanje. Od zagona obratuje stabilno z močjo 
od 80 do 120 kW.

Vsa dela so bila speljana v organizaciji ekip Gorenjskih elektrarn, 
kar je velik dosežek. Na tem mestu podajamo tudi veliko pohvalo 
vsem sodelujočim. Gre za tehnično zelo zahtevna dela, ki jih je 
izvedla pomlajena vzdrževalna ekipa.

STROJNICA MHE SORICA IN TRANSFORMATORSKA POSTAJA 
Foto: Arhiv Gorenjskih elektrarn
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SKUPNOSTNA 
SONČNA 
ELEKTRARNA 
NA STREHI 
SKUPINE 
ELEKTRO 
GORENJSKA
Avtor: Rok Gornik
Foto: Arhiv Gorenjskih elektrarn

SKRBNI

V Gorenjskih 

elektrarnah smo 

letošnjo jesen začeli 

zanimiv in inovativen 

projekt, ki bo 

vključeval vzpostavitev 

skupnostne sončne 

elektrarne na strehi 

skladišča in delavnice 

Elektra Gorenjska, ki ju 

uporabljamo za lastne 

potrebe. Pričakujemo, 

da bomo z deli začeli 

kmalu po novem letu 

in se že veselimo nove 

pridobitve.
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GGre za projekt, ki ga načrtujemo že nekaj 
časa in v teh mesecih dobiva končno obliko. 
V sklopu projekta je predvidena obnova 
strehe, postavitev skupnostne elektrarne, 
manjšega baterijskega hranilnika in več 
polnilnic za e-vozila, ki bodo povezani v 
celoto in bodo delovali v medsebojnem 
odnosu. Osrčje postrojenja je skupnostna 
sončna elektrarna moči 106kWp, ki se bo 
priključila na omrežje po shemi PS3.b na 
prenovljeno transformatorsko postajo HE 
Sava na istem objektu.

V tako imenovano energetsko skupnost 
bomo združili dve merilni mesti s priključno 
močjo 43kW, ki ju trenutno uporabljamo v 
Gorenjskih elektrarnah: merilno mesto, ki ga 
uporabljamo v naših prostorih (pisarne na 
naslovu Stara cesta 3), ter merilno mesto, 
ki napaja delavnice in skladišče (naslov 
Stara cesta 3a). V času trajanja projekta 

bomo prenovili tudi način ogrevanja z novo, 
sodobno toplotno črpalko.

Z ZANIMIVIMI REŠITVAMI NAD IZZIVE

Želja pri projektu je bila, da ohranimo 
priključno moč. Ta nam omogoča vklop v 
skupnost znotraj transformatorske postaje 
po iztekajoči uredbi o samooskrbi, ki 
omogoča letni obračun – letni net-metering. 
Zaradi tega smo naleteli na kar nekaj 
izzivov, kako bomo zagotovili, da konična 
obremenitev ne preseže maksimalne moči. 
Vendar smo v podjetju našli zelo zanimivo 
rešitev.

Odločili smo se, da namestimo manjši 
baterijski hranilnik moči 24kW in kapacitete 
51kWh. Hranilnik nam bo omogočil, da 
lahko kratkotrajno, do dve uri, povečamo 
svojo konično obremenitev nad 43kW in 
s tem oskrbujemo delavnice s potrebno 
dodatno močjo, kar se zgodi ob uporabi 
različnih naprav, potrebnih za vzdrževanje 
naših hidroelektrarn.
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Na to isto merilno mesto bomo priključili 
tudi do pet novih polnilnih postaj za e-vozila, 
ki bodo imele dinamično razporejanje moči 
glede na razpoložljivost in bodo služile 
predvsem napajanju našega voznega parka. 
V primeru povečanih konic bo dinamično 
polnjenje zmanjšalo moč na polnilnicah, 
v primeru vklopa hranilnika pa povsem 
izklopilo polnjenje vozil.

V objekt našega upravnega poslopja bomo 
prav tako namestili manjši baterijski hranilnik 
moči 12kW in kapacitete 25kWh. Služil 
nam bo kot rezervno napajanje objekta, 
prezentacijo poslovnim partnerjem in 
povečanje razpoložljive konične obremenitve, 
saj bomo v sklopu objekta priključili 
popolnoma novo toplotno črpalko, ki bo 
uporabljala odvečno toploto iz prenovljene 
hidroelektrarne Sava.

Za projekt smo že pridobili prvo potrebno 
soglasje, zato se že veselimo nadaljnjih 
korakov. Vse sodelavke in sodelavce Skupine 
Elektro Gorenjsko prav prijazno vabimo na 
ogled naslednje leto, ko bo projekt zaključen.

OKVIRNI IZRIS NOVE SKUPNOSTNE 
SONČNE ELEKTRARNE

SKRBNI
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DOBRODOŠLICO JE IZREKEL PREDSEDNIK 
UPRAVE ELEKTRA GORENJSKA DR. IVAN ŠMON

Prednovoletno 
srečanje s 
poslovnimi 
partnerji 
v znamenju 
jubileja in 
dobrodelnosti

Konec novembra je Skupina 

Elektro Gorenjska na Brdu 

pri Kranju organizirala že 

tradicionalno prednovoletno 

druženje s poslovnimi 

partnerji. Letošnji dogodek 

je bil prav poseben, saj 

smo z dogodkom zaokrožili 

letošnje jubilejno leto in ga 

odeli v barve inovativnosti.

Avtorica: mag. Renata Križnar
Foto: Uroš Abram

Udeležba je bila številčna, kar nas je 
resnično navdušilo. Hkrati pa nam je dala 
potrditev, da smo ustvarili močno in uspešno 
poslovno vez. 

Številni poslovni partnerji in zaposleni, ki 
so s svojo prisotnostjo dodali še posebno 
vrednost in pomen, so lahko uživali v 
inovativnem večeru, ki je bil prežet z glasbo, 
posebnimi svetlobnimi učinki in elektriko.
Janez Dovč, vsestranski glasbenik in 
umetnik, je v predstavi na inovativen način 
združil dva svetova – svet fizike in svet 
glasbe. S pomočjo resonance in glasbe je 
ustvaril spektakularne efekte in dogodek 
popeljal na res visok nivo.

Goste sta kot gostitelja nagovorila 
predsednik uprave dr. Ivan Šmon in direktor 
Gorenjskih elektrarn mag. Aleks Jan. 
Slavnostna govorca sta bila župan Mestne 
občine Kranj Matjaž Rakovec in predsednik 
Energetske zbornice Slovenije Aleksander 
Mervar.
V znak trajnosti in družbene odgovornosti 
je Skupina Elektro Gorenjska podelila 
listino trajnosti Zaposlitvenemu centru 
Korak in Zavodu 7. Za delovanje programa 
Neodvisen.si v letu 2024 pa je Skupina 
Elektro Gorenjska podelila tudi denarna 
sredstva v višini 8.000 EUR. Slavnostnemu 
dogodku je sledilo neformalno druženje. 

Hvala vsem nastopajočim in udeležencem 
za nepozaben večer.

SKRBNI
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VSE UDELEŽENCE JE POZDRAVIL TUDI DIREKTOR GORENJSKIH ELEKTRARN MAG. ALEKS JAN ŽUPAN MESTNE OBČINE KRANJ MATJAŽ RAKOVEC 
JE PREDSTAVIL PROJEKTE, V KATERIH SODELUJEJO S 
PODJETJEM ELEKTRO GORENJSKA

SLAVNOSTNI GOVORNIK JE BIL TUDI PREDSEDNIK ENERGETSKE ZBORNICE 
SLOVENIJE MAG. ALEKSANDER MERVAR

DR. IVAN ŠMON JE BOJANU KODELJU IZ ZAVODA 7 PODELIL BON V VIŠINI 
8.000 € ZA USPEŠNO DELOVANJE PROGAMA NEODVISEN.SI V LETU 2024

BOJAN KODELJA 
IZ ZAVODA 7 OB 
PREJEMU LISTINE 
TRAJNOSTI

PROF. MATEJA 
KOROŠEC IZ 

ZAPOSLITVENEGA 
CENTRA KORAK JE 

PREJELA LISTINO 
TRAJNOSTI

SKRBNI
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ZUNANJA PRESOJA 
SISTEMOV VODENJA 
KAKOVOSTI OPRAVLJENA 
Z ODLIKO
Avtorica: Mag. Mojca Janžekovič

V naslednjem koraku bomo prejeta 
priporočila analizirali in sprejeli odločitev o 
njihovem morebitnem udejanjanju. Izdelali 
bomo plan njihove uresničitve oziroma 
podali opise upoštevanja, za nesprejeta 
priporočila pa bomo podali primerno 
utemeljitev.

Poročilo o načinu upoštevanja prejetih 
priporočil mora Elektro Gorenjska 
najkasneje v roku treh mesecev posredovati 
na SIQ. Primernost upoštevanja priporočil 
bodo presojevalci preverili ob ponovni 
presoji sistemov vodenja kakovosti, ki bo 
predvidoma oktobra 2024.

V letu 2024 je po planu predvidena 
obnovitvena presoja sistema ravnanja z 
okoljem (ISO 14001:2015).

Uspešno opravljena zunanja presoja 
sistemov vodenja kakovosti, ki so vpeljani 
v poslovne procese Elektra Gorenjska, je 
dokaz, da smo predani najvišjim standardom 
kakovosti poslovanja.

Na letošnji presoji je bil poudarek na dveh 
sistemih, kjer je potekala obnovitvena 
presoja:
•ISO 9001:2015 – sistem vodenja kakovosti 
(SVK) in 
•ISO/IEC 27001:2013 – sistem upravljanja 
informacijske varnosti (SVI).

Ostale so bile redne letne presoje, pri katerih 
se je preverjalo naključno izpolnjevanje 
zahtev sistema vodenja ravnanja z okoljem 
ISO 14001:2015 (SRO) in sistema vodenja 
varnosti in zdravja pri delu ISO 45001:2018 
(VZD).

V presojo, ki jo je izvajala sedemčlanska 
presojevalska ekipa pod vodstvom Igorja 
Bizjaka, je bilo vključenih:
•29 poslovnih procesov, 
•tri krajevna nadzorništva (KN Jesenice, KN 
Cerklje – Visoko, KN Tržič), 
•izbrani delovišči na spodnjem in zgornjem 
delu Gorenjske in 
•ekološki otok na območju lokacije Kranj.

Presojevalci so opravili pogovore 
s predstavnikom sveta delavcev in 
predstavnikoma sindikata. V okviru presoje 
so presojevalci preverjali ustreznost 
medsebojnega usklajevanja, sodelovanja 
in upoštevanja usmeritev za izvajanje 
ustreznega in varnega dela zaposlenih.

BREZ NESKLADNOSTI IN Z VELIKO 
POZITIVNIH UGOTOVITEV

Skupno so presojevalci podali 24 priporočil, 
od tega dve priporočili s področja ravnanja 
z okoljem (SRO), pet priporočil s področja 
sistema vodenja kakovosti (SVK), sedem 
priporočil s področja varnosti in zdravja pri 
delu (VZD) in deset priporočil s področja 
informacijske varnosti (SVI).

PRESOJA JE POTEKALA V IZVEDBI CERTIFIKACIJSKE 
HIŠE SIQ 
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska

SKRBNI

Konec oktobra je v Elektru 

Gorenjska potekala zunanja 

presoja integriranega sistema 

vodenja kakovosti (iSVK) v 

izvedbi certifikacijske hiše SIQ. 

Presojevalska skupina je med 

presojo podala številne pozitivne 

ugotovitve. 

»Uspešno opravljena 

zunanja presoja sistemov 

vodenja kakovosti, ki 

so vpeljani v poslovne 

procese Elektra 

Gorenjska, je dokaz, da 

smo predani najvišjim 

standardom kakovosti 

poslovanja.«
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ZAvtor: Tomaž Bregant

Z uporabo platforme Microsoft 
PowerAutomate želimo preveriti uporabnost 
tehnologije pri poslovanju Elektra 
Gorenjska. Z avtomatizacijo želimo dodatno 
razbremeniti referente pri evidentiranju 
prijave merilnih mest, in sicer v delu procesa, 
ki so ga do sedaj izvajali ročno.

Z robotsko 
avtomatizacijo do 
razbremenitve 
zaposlenih

V Elektru Gorenjska smo letošnjo jesen pričeli z uvajanjem robotske 

avtomatizacije procesov. Gre za prvi primer uporabe te napredne 

tehnologije pri našem delovanju. Z njo želimo pridobiti izkušnje in 

oceniti primernost uvedbe programskih robotov za našo širšo uporabo.

NIZ IZVEDBENIH KORAKOV – MICROSOFT POWERAUTOMATE

SKRBNI



42 ELGO / DECEMBER / 2023

KAJ JE ROBOTSKA AVTOMATIZACIJA 
POSLOVNIH PROCESOV?

Robotska avtomatizacija procesov ali 
Robot Process Automation – RPA je oblika 
avtomatizacije poslovnih procesov, ki temelji 
na programskih robotih in umetni inteligenci. 
Tehnologija omogoča avtomatizacijo 
ponavljajočih se nalog in procesov v 
organizacijah z namenom povečanja 
učinkovitosti, natančnosti in zmanjšanja 
človeškega napora pri ponavljajočih se 
operacijah. Z RPA lahko ustvarimo robota, ki 
posnema in izvaja opravila, kot bi jih izvajal 
človek z uporabo računalniške miške in 
tipkovnice. 

Ena izmed vodilnih programskih rešitev za 
RPA je Microsoft PowerAutomate. Z njeno 
pomočjo lahko ustvarimo, upravljamo 
in spremljamo avtomatizirane tokove 
dela (angl. workflow) brez potrebe po 
poglobljenem znanju programiranja, kar 
omogoča hitro implementacijo in enostavno 
prilagajanje spremembam poslovnega 
procesa. Tokove sestavlja niz izvedbenih 
korakov. V posameznem koraku nastavimo 
akcijo, za katero želimo, da se izvede, npr. 
»odpri program«, »pojdi na polje«, »beri 
podatke«, »vpiši podatke«, »klikni gumb«. Z 
nizom teh ukazov posnemamo akcije, ki bi jih 
sicer moral opraviti človek.

S TESTNIMI KORAKI DO VSAKDANJE 
UPORABE

Scenarij Prvi priklop merilnega mesta smo 
izbrali, ker je količinsko obsežen, zavzame 
veliko časa in je ponovljiv. Scenarij priklopa 
smo razdelili na podlagi odjemne skupine in 
se za testno okolje osredotočili na odjemno 
skupino gospodinjskega odjema.

Priključitev merilnega mesta se na terenu 
evidentira v mobilni aplikaciji MightyFields. 
Zaključeni primeri se nato prenesejo v sistem 
TaskManager, kjer se glede na vrsto zahteve 
ustvari več sinhronizacijskih korakov. Ti so 
prilagojeni akcijam, ki jih je treba izvesti v 
ciljnem informacijskem sistemu. Integracijo 
s ciljnim informacijskim sistemom se izvaja 
na integracijski platformi Neuron ESB.

V integracijskem procesu za priklop 
merilnega mesta se prvotno izvajajo 
trije koraki, in sicer »namestitev MKN«, 
»nastavitev dostopnosti« in »vpis odčitka«. 
Temu procesu smo za naše potrebe dodali še 
korak »prijava merilnega mesta«, v katerem 
preko klica spletne storitve aktiviramo 
proces RPA. Ta najprej pridobi vse potrebne 
podatke in nato prične z delom. Rezultat 
svojega dela nato s povratnim klicem sporoči 
integracijski platformi, ki rezultat zabeleži v 
sistem TaskManager na enak način, kot je to 
potekalo že sedaj pri ostalih korakih. S tem 
omogočimo končnim uporabnikom pregled 
nad izvedenimi koraki in morebitnimi 
napakami ter ponovno proženje morebitnih 
neizvedenih korakov.  

V teku so zaključna testiranja avtomatizacije 
priklopa navadnih gospodinjskih 
odjemalcev. Po uspešnem zaključku in 
pričetku produkcijskega delovanja se bomo 
v nadaljevanju lotili tudi postopka priklopa 
samooskrbnih elektrarn in merilnih mest 
ostalega odjema z merjeno močjo. Podporo 
preostalih scenarijev bomo dodajali glede 
na potrebe.

»Robotska 

avtomatizacija 

procesov je oblika 

avtomatizacije 

poslovnih procesov, 

ki temelji na 

programskih robotih 

in umetni inteligenci. 

Tehnologija omogoča 

avtomatizacijo 

ponavljajočih se 

nalog in procesov 

v organizacijah z 

namenom povečanja 

učinkovitosti, 

natančnosti 

in zmanjšanja 

človeškega napora 

pri ponavljajočih se 

operacijah.«

SKRBNI
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Vloge za priklop 
sončnih elektrarn 
V PORASTU
Avtor: Damijan Peric

Država od leta 2016 spodbuja samooskrbo 
gospodinjstev s sončnimi elektrarnami. 
Posledično je bilo vsako leto več zanimanja 
za njihovo izgradnjo. V Elektru Gorenjska 
tako že drugo leto zapored beležimo velik 
porast vlog za izdajo soglasij za priključitev 
in zanimanje za postavitev samooskrbnih 
sončnih elektrarn na gospodinjstvih.

Poleg dostopne ponudbe uporabnike k 
izgradnji spodbujajo predvsem ugodni 
zakonodajni okviri (net-metering), ki veljajo 
le še do konca leta 2023. Zaradi iztekanja 
omenjenega roka za vključitev v net-
metering je število vlog za izdajo soglasij 
za priključitev samooskrbnih sončnih 
elektrarn v zadnjem mesecu naraslo za več 
kot 2,5-krat v primerjavi s preteklimi meseci 
letošnjega leta. V mesecu oktobru smo tako 
prejeli 580 vlog.

Vloge za izdajo soglasja obravnavamo 
tekoče in po vrstnem redu prispetja. Čakalne 
dobe so se v zadnjem času žal podaljšale 
in so odvisne od zahtevnosti posameznega 
postopka. Poleg tega se soočamo tako s 
finančnimi kot kadrovskimi izzivi. V veliko 
pomoč pri delu nam služita dve aplikaciji.

Prva, imenovana Hosting capacity,  je v pomoč 
tako razvojnikom kot tudi uporabnikom, saj 
omogoča avtomatski informativni izračun 
priključne moči. Nahaja se na portalu Moj 
elektro. To je orodje za izračun priključne 
zmogljivosti v distribucijskem omrežju, ki so 
jo pripravili v naši službi za razvoj v povezavi 
s podjetjem Aeterna.

Druga aplikacija, ki se imenuje PRIK, pa 
je bila razvita znotraj Elektra Gorenjska 
in je v veliko pomoč soglasodajalcem in 
zaledni pisarni. Z njeno pomočjo smo 
vzpostavili sledljivost, predvsem pa 
celovito in pregledno spremljanje statusa 
posameznega uporabnika, ki je v postopku 
priključevanja, od oddaje vloge do končne 
priključitve. Orodje je dobrodošla pomoč za 
vse soglasodajalce, sprejemno pisarno in 
vse, ki odgovarjajo na klice uporabnikov, ki 
jih zanima status njihovih vlog.

Zaradi tehničnih omejitev omrežja in 
izjemno velikega porasta vlog je bilo v 
letošnjem letu 7 odstotkov prejetih vlog za 
izdajo soglasij za priključitev samooskrbnih 
sončnih elektrarn zavrnjenih.

V LETU 2024 BO VELIKO DELA NA 
PODROČJU PRIKLJUČEVANJ SONČNIH 
ELEKTRARN

Skupaj je bilo na območju Elektra Gorenjska 
do sedaj priključenih 4037 samooskrbnih 
sončnih elektrarn, od tega 1231 elektrarn 
v letu 2023 (do konca meseca oktobra). V 
letu 2024 bo zaradi zaključka net-meteringa 
število fizičnih priključitev občutnejše 
naraslo. Ocenjuje se, da vsaj dvakratno. V 
Elektru Gorenjska smo se na spremenjene 
razmere že pripravili – razširili smo ekipe, 
potrebne meritve pa izvajajo sedaj tudi 
krajevna nadzorništva.  

UMEŠČANJE VLOGE

UMEŠČENE VLOGE
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SPOZNAJMO 

PAM!
Avtor: Primož Brtoncelj

Privileged Access Management (PAM) je 
rešitev za varnost identitete, ki pomaga 
zaščititi organizacije pred kibernetskimi 
grožnjami s spremljanjem, odkrivanjem 
in preprečevanjem nepooblaščenega 
privilegiranega dostopa do kritičnih virov.

Z rešitvijo PAM uporabnikom, ki potrebujejo 
privilegiran dostop, vpeljemo in določimo 
pogoje, pod katerimi se izvaja njihov dostop 
do naprav in tehnologij, ki jih potrebujejo 
v naši organizaciji, da lahko upravljajo 
storitve.

Rešitev vključuje pogoje, ki jih določimo 
(npr. avtomatizirano upravljanje gesel in 
večkratno preverjanje prisotnosti (MFA)), 
skrbniki/administratorji pa moramo 
imeti možnost avtomatiziranja postopka 
ustvarjanja, spreminjanja in brisanja 
računov in dostopov uporabnikov, ki koristijo 
privilegiran dostop. Rešitev omogoča 

PAM je angleška kratica 

za izraz Privileged Access 

Management in pomeni 

upravljanje priviligiranih 

dostopov. 

neprekinjeno spremljanje sej in njihovo 
shranjevanje, tako da lahko ustvarimo 
poročila za prepoznavanje in raziskovanje 
anomalij.

Dva glavna primera uporabe upravljanja 
privilegiranega dostopa sta preprečevanje 
kraje poverilnic/identitete in zagotavljanje 
skladnosti s predpisi, ki jih določimo in 
s katerimi tudi seznanimo uporabnike 
privilegiranega dostopa.

Rešitev PAM ublaži to tveganje z 
zagotavljanjem dostopa ob ravno pravem 
času z ravno pravo ravnjo dostopa ter 
večkratnega preverjanja pristnosti za vse 
skrbniške dostope in račune.

Za zaščito občutljivih podatkov, kot so 
informacije o osebnih podatkih, je običajno 
zahtevan pravilnik z najmanj pravicami, ne 
glede na to, kateri standardi za skladnost s 
predpisi veljajo v vaši organizaciji. Rešitev 
omogoča tudi dokazovanje skladnosti s 
predpisi z ustvarjanjem poročil o dejavnosti 
uporabnikov – kdo dostopa do določenih 
podatkov in zakaj dostopa do njih.

Uporaba storitve PAM vključuje tudi 
avtomatizacijo življenjskega cikla 
uporabnika (ustvarjanje, omogočanje in 
onemogočanje uporabnikovega računa), 
ki ga uporablja za privilegirani dostop, 
spremljanje in beleženje privilegiranih 
računov, varovanje oddaljenega dostopa ter 
nadzor dostopa tretjih oseb. Rešitev lahko 
uporabljamo tudi za naprave, kot so IOT 
(internet stvari), okolja v oblaku in podobno.
Zloraba privilegiranega dostopa je grožnja 
kibernetski varnosti, ki lahko povzroči resno 
in veliko škodo vsaki organizaciji. Rešitev 
ponuja zmogljive funkcije, s katerimi smo 
korak pred takšnimi tveganji.

Z REŠITVIJO PAM:
•Zagotavljamo dostop do 
ključnih virov ravno ob času, ki 
smo ga predvideli in uskladili.
•Omogočamo varen oddaljeni 
dostop z uporabo šifriranih 
prehodov namesto gesel.
•Spremljamo seje za podporo 
nadzoru.
•Analiziramo neobičajne 
dejavnosti, ki so lahko škodljive 
za naše podjetje.
•Zajemamo dogodke računov za 
nadzor skladnosti s predpisi.
•Ustvarimo poročila o dostopu 
in dejavnosti uporabnika, ko je 
imel vzpostavljeno sejo.

SHEMA DELOVANJA SISTEMA PAM
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Pospešeno izvajamo 
investicije na 
srednje- in 
nizkonapetostnem 
omrežju
Avtorji: mag. Miha Zajec, Dragan Simeunović, mag. Renata Križnar
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska

Zgradili smo že 20 novih transformatorskih 
postaj na srednji in nizki napetosti ter 23 km 
srednje- in 46 km nizkonapetostnih kabelskih 
povezav. Transformatorske postaje se 
gradijo v novih naseljih in industrijskih 
conah, prav tako znotraj naselij, kjer je 
zaradi povečanih potreb uporabnikov nujno 
potrebna njihova nadgradnja. 

KLJUB NEUGODNIM VREMENSKIH 
RAZMERAM USPEŠNO DO CILJA

Poletna neurja so na posameznih območjih 
sicer povzročila zamike pri izvedbi investicij, 
vendar pa ne povzročajo večjih zaostankov, 
tako da pridno sledimo zastavljenim 
načrtom. Skladno z načrti bomo do 
konca leta 2023 zgradili skupaj 25 novih 
transformatorskih postaj, 45 kilometrov 
srednjenapetostnih kablovodnih povezav in 
65 kilometrov nizkonapetostnih kablovodnih 
povezav. 

Prav tako sočasno izvajamo številne male 
investicijske projekte, ki omogočajo priklope 
novih odjemalcev, predvsem pa novih 
distribuiranih virov električne energije v 
obliki sončnih elektrarn in kogeneracij. Na 
območju Elektra Gorenjska je bilo zgolj 
v letošnjem letu priklopljenih že 1660 
samooskrb.

Jesenski čas letošnjega leta smo tudi dobro 
izkoristili za pripravo novih načrtov in 
njihovo usklajevanje z občinami. Z namenom 
čim tesnejšega sodelovanja in urejanja 
tako komunalne kot elektro infrastrukture 
v dobrobit občank in občanov oziroma 
odjemalcev električne energije smo že 
pristopili k pripravi skupnih projektov, katerih 
končni cilj so sinergijski učinki načrtovanja in 
izvedbe. 

Robustno omrežje na srednje- 

in nizkonapetostnem nivoju 

je ključnega pomena za vse 

energetske spremembe, ki 

smo jim priča danes in se nam 

obetajo v prihodnosti. Investicijske 

ekipe Elektra Gorenjska tako v 

drugi polovici leta pospešeno 

zaključujejo več kot 500 

investicijskih projektov na nizki in 

srednji napetosti.

»Skladno z načrti bomo 

do konca leta 2023 

zgradili skupaj 25 novih 

transformatorskih 

postaj, 45 kilometrov 

srednjenapetostnih 

kablovodnih povezav in 65 

kilometrov nizkonapetostnih 

kablovodnih povezav.«

JAMBORSKA TP V BITNJAH SE JE 
NADOMESTILA Z NOVO TP

NOVA MONTAŽNA TP V BITNJAH JE 
POSTAVLJENA IZVEN NASELJA

NOVA TP V INDUSTRIJSKI CONI 
V NAKLEM

»Na območju Elektra 

Gorenjska je bilo zgolj v 

letošnjem letu priklopljenih 

že 1660 samooskrb.«
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S periodičnim 
fakturiranjem 
telekomunikacijskih 
storitev do 
boljšega in 
hitrejšega dela

Avtorja: Brigita Kopač Tišler in Gorazd Šter

Glavno vodilo pri vzpostavitvi periodičnega 
fakturiranja telekomunikacijskih storitev je 
bila vpeljava enotnih evidenc, avtomatsko 
fakturiranje storitev, zmanjšanje tveganja 
pred nefakturiranimi storitvami in prihranek 
časa.

RAZLOGI ZA PODPORO PERIODIČNEMU 
FAKTURIRANJU

V prvi fazi smo se omejili na ponavljajoče 
fakturiranje telekomunikacijskih storitev, 
za katere ima družba Elektro Gorenjska 
sklenjeno pogodbo za daljše časovno 
obdobje. V celoten proces je vključenih več 
oseb in oddelkov. Zaposleni je vsak za svoje 
namene vodil lastne evidence, običajno v 
programu Excel. Pri tem je nastalo veliko 
preglednic, ki niso procesno povezane, 
količina dela pa se kopiči. Zaposleni zaradi 
obilice dela nehote lahko naredi napako, 
poleg tega pa se povečuje tveganje pred 
nezaračunavanjem pogodbenih storitev. 

CILJI PROGRAMSKO PODPRTE REŠITVE

Glavni namen je bil vzpostavitev evidenc v 
računalniškem okolju Navision (NAV) tako, 
da so dostopne vsem tistim, ki se ukvarjajo 
z določeno pogodbo in so hkrati osnova 
za zaračunavanje storitev. Uporabili smo 
vgrajeni modul Tržni projekti.

KAJ NAREDIJO KLJUČNI UPORABNIKI 
DRUGAČE?

Storitve, ki so predmet pogodbe, je treba 
evidentirati na tržne projekte. Na vrstici se 
za vsako posamezno storitev določi obdobje 

V Skupini Elektro Gorenjska se 

povečuje delež tržnih storitev, 

saj je eden izmed strateških 

ciljev Skupine povečanje tržnih 

prihodkov. S povečano aktivnostjo 

se je začel povečevati obseg dela 

in število individualnih evidenc 

v programu Excel, hkrati s tem 

pa se zmanjšuje obvladljivost 

opravljenega dela. 

zaračunavanja, pogostost, vrednost in 
nekaj opisnih parametrov. Poleg seznama 
zaračunljivih storitev po pogodbah istočasno 
dobimo tudi možnost periodičnega 
fakturiranja s pomočjo programa. 

TEHNIČNI OPIS REŠITVE

Obdelava je integracija funkcionalnosti, ki so 
upravljane znotraj orodij SQL Management 
Studio, NAV, Neuron ESB in Visual Studio 
Reporting Services (SSRS) ter so uporabniku 
dostopne preko portala. Postopek se začne 
pri referentki za fakturiranje, ki na portalu 
s pomočjo predogleda sproži predloge za 
izdane račune, ki bodo ustvarjeni v NAV. V 
zaledju se ob proženju pod okriljem Neuron 
ESB izvajajo avtomatizirani procesi znotraj 
integracij SQL in NAV. 

V ESB so v modulu procesov vzpostavljeni 
trije procesi. Krovni proces zagotavlja 
nadzor nad delovanjem rešitve. Sledita 
dva povezana procesa, ki zagotavljata 
integracijo s proceduro na SQL za dostop do 
podatkov in spletni servis, objavljen v NAV.

Rešitev zagotovi samodejno polnjenje vrstic 
izdanih računov, ki so na voljo uporabniku 
za knjiženje. Na portalu so objavljena še 
kontrolna poročila za pregled dogodkov in 
izdane račune po knjiženju.

ZAKLJUČEK

Podpora periodičnemu fakturiranju pomeni 
prihranek časa, saj z avtomatiko referentko 
za fakturiranje razbremenimo ročnega 
vnosa v računalniški sistem NAV in hkrati 
zmanjšujemo možnost, da se storitev ne 
bi obračunala v pravem času. Možnosti 
za širitev predstavljene funkcionalnosti še 
obstajajo. Enako lahko obravnavamo vse 
ostale storitve po pogodbah, za katere je 
značilno, da se faktura stranki izstavlja 
daljše časovno obdobje z enakim zneskom 
in v enakem časovnem intervalu. 

 - UPORABNIŠKI VMESNIK
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Zadnji novembrski dan smo uradno 

predali svojemu namenu prenovljeno 

hidroelektrarno (HE) Standard. 

Posodobljen energetski objekt 

predstavlja pomemben korak na poti 

trajnostne preobrazbe mesta Kranj.

S PRENOVLJENO 
HIDROELEKTRARNO 
STANDARD POVEČUJEMO 
DELEŽ PROIZVODNJE 
ZELENE ELEKTRIKE

Z zavedanjem, da se bo zaradi elektrifikacije, 
dekarbonizacije in decentralizacije poraba 
električne energije v prihodnje močno 
povečevala, v Skupini Elektro Gorenjska 
stalno nadgrajujemo in gradimo robustno 
distribucijsko omrežje in energetske 
objekte, s katerimi bo omogočen prehod 
v brezogljično družbo. Med tovrstne 
investicije sodi tudi prenova in nadgradnja 
hidroelektrarn, ki jih upravljajo Gorenjske 
elektrarne. 

Predsednik uprave Elektra Gorenjska dr. 
Ivan Šmon je ob predstavitvi prenovljene HE 
Standard izpostavil: »Začetki elektrifikacije 
na Gorenjskem in prva žarnica, ki je zagorela 
na tem območju pred 130 leti, so temelji, na 
katerih Skupina Elektro Gorenjska gradi svoj 
sodobni pristop. Vpetost v lokalno okolje in 
družbena odgovornost sta v središču našega 
poslovanja, kar se odraža v ohranjanju 
tehnične dediščine in prizadevanjih za 
navduševanje mladih za energetiko.«

MAJHNA, A Z NAJSODOBNEJŠO 
OPREMO 

HE Standard je sicer manjša elektrarna, 
vendar predstavlja pomembno pridobitev 
na področju proizvodnje zelene elektrike. 
Kot je poudaril Primož Brejc, vodja projekta 
izgradnje novega zajetja in strojnice, smo 
s prestavitvijo objekta in z novo ureditvijo 
območja pripomogli k izboljšanju habitatnih 
razmer vodnih organizmov v reki Kokri, prav 
tako pa omogočili tudi dodatna parkirna 
mesta, ki jih je ob objektu zgradila Mestna 
občina Kranj. Nova strojnica po novem stoji 
takoj pod zajetjem, in sicer tako, da se z 
iztokom iz turbine napaja tolmun v podslapju 
oziroma se voda iz male hidroelektrarne 
vrača v strugo reke Kokre takoj pod jezom. V 
novo strojnico je vgrajena dvojna regulirana 
vertikalna Kaplanova turbina s sinhronskim 
generatorjem in podpornimi sistemi, ki 
so potrebni za nemoteno obratovanje 
agregata. Tudi agregat v strojnici je nov in 
obratuje nivojsko avtomatsko, brez posadke. 
Mag. Aleks Jan, direktor Gorenjskih 
elektrarn, je ob odprtju izpostavil: 
»Čeprav gre za manjšo elektrarno, smo 
ob rekonstrukciji uporabili najsodobnejšo 
opremo in tehnologijo, s pomočjo katere 
smo povečali proizvodnjo zelene elektrike za 
več kot 40 odstotkov. Izredno sem ponosen 
na celotno ekipo, ki je sodelovala in uspešno 
zaključila projekt.«

Mestna občina Kranj je ob elektrarni zgradila 
17 mest za avtomobile in tri za motorje, na 
drugi strani mosta čez Kokro pa je postavila 
tudi električno polnilnico, ki nudi dve 
polnilni mesti za e-avtobuse. Kot je povedal 
kranjski župan Matjaž Rakovec, si na občini 
prizadevajo, da bi na dolgi rok izboljšali 
dostop do mesta z izgradnjo dvigala pod 
Pungartom. Idejni vodja skupnega projekta 
je Iztok Jenko, ki je novinarjem ob predaji 
HE Standard njenemu namenu predstavil 
nadaljnje načrte za razvoj tega območja. 

Hidroelektrarna Standard ima 
bogato zgodovino. Leta 1909 je 
Pollakovo usnjarno zajel požar in 
uničil proizvodnjo. Na pogorišču 
stare tovarne so zgradili modernejši 
obrat, ki ga je prvič poganjala 
električna energija iz nove 
hidroelektrarne. Skozi čas je bila 
večkrat posodobljena. Njena zadnja 
posodobitev je bila v 80. letih, 
ko je prešla v upravljanje Elektra 
Gorenjska. Ob objektu je tako 
postavljena informacijska tabla, ki 
podrobneje predstavlja kronologijo 
dogodkov.

PREDSTAVNIKI SKUPINE ELEKTRA GORENJSKA IN 
ŽUPAN MESTNE OBČINE KRANJ NA PREDSTAVITVI

IZHODNA MOČ ELEKTRARNE ZNAŠA 410 KW, 
LETNO BO POVPREČNO PROIZVEDLA 1400 MWH 

ELEKTRIČNE ENERGIJE

INVESTICIJO JE ZBRANIM PREDSTAVIL 
VODJA PROJEKTA PRIMOŽ BREJC

POLNILNICA SE POLNI Z ZELENO ELEKTRIKO

Avtorica: mag. Renata Križnar
Foto: Sandi Fišer/Mediaspeed
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Družini prijazno 
podjetje: skrb 
za dobre 
delovne pogoje
 
Metka Juvan

OKTOBER – V okviru certifikata 

Družini prijazno podjetje smo v 

mesecu oktobru sprejeli nekaj 

manjših sprememb. Sprejeli smo 

dva nova ukrepa. Uvedli smo 

tim za usklajevanje zasebnega 

in poklicnega življenja ter ukrep 

pozornosti za zaposlene. Dva 

ukrepa, ki sta bila vezana na 

obdaritve otrok, smo združili. Z 

veljavnostjo je prenehal ukrep 

pooblaščenec. Zaposlenim Elektra 

Gorenjska je tako še vedno na voljo 

16 ukrepov za lažje usklajevanje 

poklicne in zasebne sfere. Menimo, 

da vlaganje v dobre delovne pogoje, 

kamor sodi tudi usklajevanje 

delovnega in zasebnega življenja, 

postavlja temelje za dolgoročno 

trajnost in uspeh podjetja. 

Ohranjanju dobrih delovnih pogojev 

bomo namenjali pozornost tudi v 

prihodnje. Podrobnosti, vezane na 

ukrepe, najdete na Središču EG. . 

Prisotni na 
Zaposlitveni 
kavarni
Maša Jamnik

NOVEMBER – Del poslanstva 

Elektra Gorenjska je razvoj mladih 

lokalnih talentov. Odpiramo jim 

vrata v svet energetike, omogočamo 

štipendiranje, opravljanje 

prakse, sodelovanje v Poletni 

šoli Transformator in zaposlitev. 

Konec novembra smo se zato z 

velikim veseljem udeležili dogodka 

Zaposlitvena kavarna, ki je potekal 

v organizaciji Šolskega centra 

Kranj. Dogodek je bil namenjen 

predvsem dijakom zadnjih letnikov 

srednješolskih programov in 

študentom višje strokovne šole, ki so 

tako imeli priložnost, da se pobliže 

seznanijo z možnostmi zaposlitve v 

lokalnem okolju.

Nagrajena 
inovacija 
Elektra 
Gorenjska in 
Aeterne
Mag. Renata Križnar

OKTOBER – Na Brdu pri Kranju 

so v začetku oktobra že petnajstič 

pripravili največje jesensko srečanje 

vodilnih deležnikov napredne 

energetike in industrije, imenovano 

Inovacije energetike 23. Na srečanju 

so bili predstavljeni inovativni 

prebojni projekti domačih in tujih 

avtorjev. Izpostavljena je bila tudi 

nujnost razvoja in inovativnosti 

na področju energetike. Za bogat 

program je poskrbelo kar 42 

govorcev, organizirane so bile tri 

okrogle mize, potekal je izbor za 

Naj inovacije v energetiki. Skupina 

Elektro Gorenjska je skupaj s 

podjetjem Aeterna prejela bronasto 

priznanje za orodje, ki omogoča 

izračun priključne zmogljivosti v 

distribucijskem omrežju. Rešitev 

je na dogodku predstavil dr. Erik 

Dovgan iz Aeterne, pri razvoju pa 

je sodeloval Nejc Petrovič iz Elektra 

Gorenjska. 

PREJEMNIKI NAGRAD NA 
SREČANJU INOVACIJE 
ENERGETIKE 23 
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska

ZLOŽENKA DRUŽINI PRIJAZNO PODJETJE ELEKTRO GORENJSKA JE BIL 
PRISOTEN NA ZAPOSLITVENI 
KAVARNI 
Foto: Maša Jamnik
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Božiček 
obdaril otroke 
zaposlenih v 
Skupini Elektro 
Gorenjska
Alenka Andolšek

DECEMBER – Po treh letih so 

se otroci zaposlenih v Skupini 

Elektro Gorenjska ponovno 

srečali z Božičkom. Otroke je 

obiskal v Kulturno-umetniškem 

društvu Valentin Kokalj na 

Visokem. Snidenje je bilo veselo 

in družabno. Za popolno vzdušje 

so poskrbeli še nastopajoči mlajši 

igralci iz omenjenega društva, ki 

so predstavili zanimivo otroško 

igrico. Seveda so se otroci najbolj 

razveselili daril, ki so jih izdelali 

v Zaposlitvenem centru Korak. V 

letošnjem letu je Božiček obdaril 

176 otrok zaposlenih.

Strokovna 
ekskurzija 
zaposlenih 
v Gorenjskih 
elektrarnah
Primož Brejc

NOVEMBER – Zaposleni Gorenjskih 

elektrarn so se meseca novembra 

odpravili na strokovno ekskurzijo 

v Posavje. Ogledali so si zadnjo 

zgrajeno hidroelektrarno v verigi 

Savskih elektrarn – HE Brežice. Pot 

so nadaljevali proti Vrbini, kjer so 

si ogledali center vodenja GEN, iz 

katerega upravljajo proizvodnjo 

električne energije iz Savskih 

elektrarn Ljubljana, Spodnjesavskih 

elektrarn, Nuklearne elektrarne 

Krško in Termoelektrarne Brestanica. 

Ogledali so si tudi Svet energije, 

ki se nahaja v isti stavbi, in center 

vodenja. Svet energije jih je navdušil 

s predstavitvijo in podatki, v sobi 

preizkusov so preizkusili znanje, 

sposobnosti in pogum. Poučno 

dopoldne so zaključili z degustacijo 

lokalnih dobrot.

Prednovoletno 
druženje 
zaposlenih v 
Skupini Elektro 
Gorenjska
Alenka Andolšek

DECEMBER – Prednovoletno 

druženje zaposlenih v Skupini 

Elektro Gorenjska je potekalo v avli 

upravne stavbe Elektro Gorenjska v 

Kranju. Vse zbrane sta nagovorila 

predsednik uprave Elektra Gorenjska 

dr. Ivan Šmon in direktor Gorenjskih 

elektrarn mag. Aleks Jan. Po njunem 

uvodnem nagovoru in predstavitvi 

načrtov za prihodnje leto se nam je 

pridružila igralka in komičarka Ana 

Maria Mitić z ekipo, ki je s svojim 

nastopom požela veliko navdušenja.

OGLEDALI SO SI TUDI HE BREŽICE 
Foto: Arhiv Gorenjskih elektrarn

BOŽIČEK JE OBDARIL 176 OTROK
Foto: Renata Križnar

MAG. ALEKS JAN IN DR. IVAN ŠMON 
Foto: Marko Vilfan
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TINA JOVANOVIĆ

Veselim se novih izzivov v sproščenem, 
timskem in ambicioznem delovnem okolju.

LENART RIBNIKAR

Podjetje Elektro Gorenjska mi ponuja veliko 
priložnost za grajenje kariere.

V oddelku, kjer sem zaposlen, se soočamo z 
mnogimi projekti, ki bodo gradili prihodnost 
podjetja. Sodelavci so me zelo lepo sprejeli; 
ponujajo mi pomoč in podporo, kar zelo 
cenim. Vesel sem sodelovanja s podjetjem 
in upam, da bo moje znanje raslo in 
pripomoglo k reševanju energetskih izzivov.

PRVI 
VTISI
no
vo
za
po
sle
nih

DAMIJAN BOHINC

Po desetih letih sem prvič menjal službo in 
novo delovno mesto mi predstavlja velik izziv. 
Vidim, da je klima v podjetju zelo spodbudna 
in prijetna, zato sem optimističen. Zelo 
zanimivo se mi je seznanjati z nalogami in 
novostmi, ki me čakajo na mojem novem 
delovnem mestu. Veselim se izzivov in novih 
znanj. 

ARES OSREDKAR

Prvi vtis je bil pozitiven zaradi dobrih 
sodelavcev in raznolikega dela. Sodelavci so 
me že med študentskim delom spodbujali in 
mi pomagali pri pridobivanju novih znanj ter 
izkušenj. Delovnik je poln zanimivih izzivov in 
projektov. Ponosno in z veseljem prispevam 
k razvoju ter uspehu Elektra Gorenjska.
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NINA MATANOVIĆ

V Gorenjske elektrarne sem kot študentka 
prišla marca 2022. Vesela in ponosna sem, 
da me je študentska pot pripeljala do moje 
prve zaposlitve. Sodelavci so več kot le 
prijazni in so mi vedno pripravljeni priskočiti 
na pomoč. Ker sem na začetku svoje kariere, 
se zelo veselim delovnih izzivov in novega 
znanja.

ROK CIGALE

S podjetjem Elektro Gorenjska sem sodeloval 
že pri moji prejšnji zaposlitvi. Sedaj sem 
zaposlen v KN Kranj, kjer so me sodelavci 
zelo lepo sprejeli. Nova zaposlitev mi nudi 
nove izzive, novo znanje in dobre delovne 
pogoje. Vesel sem, da sem postal del 
kolektiva EG.

MATIC ŽUMER

V podjetje sem prišel še kot praktikant v letu 
2022 in se od takrat veliko naučil. Sodelavci 
so me toplo sprejeli in mi pomagali s 
svojo strokovnostjo in z izkušnjami. Dobro 
sodelujemo, zato sem vesel, da sem postal 
del odlične ekipe.

MIHA NARTNIK

Ob zaposlitvi na Elektru Gorenjska je 
med prvimi vtisi zagotovo sproščeno in 
spodbudno vzdušje.

TUGO – TIJAŠ ŠTRBENC

V svojem novem delovnem okolju se 
počutim udobno, vsakodnevni izzivi me 
resnično navdihujejo in motivirajo. Iskreno 
sem hvaležen Skupini Elektro Gorenjska za 
to izjemno priložnost, ki mi ne le omogoča, 
temveč me tudi spodbuja k strokovnemu 
in osebnemu razvoju. Ta izkušnja mi je 
odprla nove perspektive in obogatila moj 
profesionalni pogled.

ALEN MEHIĆ

Prvi vtis je pozitiven, čeprav sem trenutno 
še v fazi privajanja na novo okolje in učenja 
novih veščin.

ROBI JARC

Vesel in ponosen sem, da sem lahko postal 
del kolektiva podjetja Elektro Gorenjska. Ob 
tej priložnosti bi se rad iskreno zahvalil 
sodelavcem za prijaznost in strokovno pomoč 
pri uvajanju na  delovnem mestu Tehnik za 
meritve. Delo je zanimivo, razgibano, polno 
izzivov in znanj, ki  so dobrodošla za osebno 
rast in razvoj.
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Z novim 
drevoredom 
krepimo 
trajnostno 
preobrazbo 
mesta Kranj
Avtorica: Mag. Renata Križnar
Foto: Arhiv Elektra Gorenjska

Ob poslovni stavbi Skupine 

Elektro Gorenjska smo 

novembra skupaj z Mestno 

občino Kranj odprli nov 

drevored, ki krepi splošno 

zavedanje o pomenu zelenih 

površin v urbanem okolju.

Nov drevored s 26 drevesi ostrolistnega javorja se razprostira 
ob Ulici Mirka Vadnova in predstavlja skupen korak k ozelenitvi 
območja kranjske občine ter trajnostnemu razvoju Kranja. 
Simbolično sta eno drevo zasadila predsednik uprave Elektra 
Gorenjska in župan Mestne občine Kranj.

V okviru 60. obletnice je lokalnim skupnostnim 14 dreves v novem 
drevoredu podarila Skupina Elektro Gorenjska. Dr. Ivan Šmon, 
predsednik uprave Elektra Gorenjska, je ob tem izpostavil, da 
je Skupina Elektro Gorenjska že šestdeset let tesno povezana z 
razvojem Kranja in celotne Gorenjske. »Gorenjski zagotavljati 
stalno in stabilno oskrbo z električno energijo je naša prva skrb. 
Naša vizija je, da postanemo nosilec uvajanja inovativnih rešitev 
slovenske energetike. Zato inoviramo, ustvarjamo in iščemo 
trajnostne zelene rešitve,« je poudaril. Skupina Elektro Gorenjska 
je že danes Mestni občini Kranj strokoven in zanesljiv partner 
na poti do uresničitve njenega cilja – postati pametno mesto in 
energetsko nevtralna občina. In po tej poti želimo hoditi tudi v 
prihodnje.

Matjaž Rakovec, župan Mestne občine Kranj, je ob zasaditvi 
poudaril, da ga veseli, da Mestno občino Kranj na poti do 
podnebno nevtralnega in pametnega mesta zvesto podpira 
tudi Skupina Elektro Gorenjska. »Ob koncu poletja smo javnosti 
skupaj predstavili urbane eko pametne klopi na štirih lokacijah 
v Kranju. Tokrat trajnostna prizadevanja v občini izražamo 
skozi nove ozelenitve, s čimer stremimo k zniževanju ogljičnega 
odtisa. Ko sem nastopil prvi mandat, sem napovedal, da bomo 
v dveh mandatih v občini zasadili tisoč dreves. Z letošnjo jesenjo 
smo to številko presegli. Torej smo cilj dosegli predčasno,« je 
izpostavil. Vendar to ne pomeni, da se bodo v Kranju zdaj ustavili. 
Nasprotno: zagnano bodo nadaljevali svojo trajnostno zgodbo 
evropske destinacije odličnosti. »Skupini Elektro Gorenjska se 
zahvaljujem za izražanje odgovornosti do skupnosti. Z vsakim 
sopotnikom je zastavljena pot lažja in cilj bliže,« je še poudaril.

PRI OZELENITVI OBMOČJA KRANJSKE OBČINE MORAJO 
SODELOVATI PODJETJA IN OBČINA Z ROKO V ROKI
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Avtor: Uredništvo Elga

Otroški maskoti sta svoji imeni dobila po Elektru (ELI) Gorenjska 
(GO). Kot naša mlada ambasadorja bosta omogočala, da mladi 
spoznavajo naše podjetje na prijeten in njim domač način.

Dr. Mateja Nadižar Svet, direktorica sektorja korporativne 
storitve, je pri tem izpostavila: »Glavni cilj, ki nas je vodil pri 
oblikovanju maskot Eli in Go, je bil krepitev povezovanja in 
vzpostavljanje stika Elektra Gorenjska z najmlajšimi. Našo 
predanost trajni energiji, razvoju, inovativnosti in odgovornemu 
delovanju tako do družbe kot narave želimo širiti tudi na druge. V 
tem namreč vidimo poslanstvo in družbeno odgovornost Elektra 
Gorenjska.«

Otroci so se z Eli in Gojem prvič srečali letošnjega decembra. 
Otroke zaposlenih sta navihano pozdravila na letošnjih božičnih 
darilih.

Vabimo vas, da ju spoznate v ekskluzivnem intervjuju! 

Povejta nam nekaj več o sebi. Kdo sta Eli in Go?

Eli: Pozdravljena, ekipa Elektra Gorenjska! Jaz sem Eli, radovedna 
znanstvenica. Rada raziskujem in inoviram. Moj svet so 
eksperimenti, ki odpirajo nova obzorja znanosti.

Go: In jaz sem Go, naravovarstvenik. Obožujem naravo, zato me 
boste našli v miru gozdov, gora in rek, kjer preučujem rastline in 
živali. Moje poslanstvo je varovanje okolja.

Kako preživljata svoj prosti čas?

Eli: Navdušujeta me znanost in tehnologija, zato tudi v prostem 
času raziskujem najnovejše znanstvene izume in preizkušam nove 
tehnologije. Za sprostitev najraje zaidem v kraje, kjer se izvajajo 
različni eksperimenti, poskusi, raziskave.

Go: Jaz sem navdušen nad pobegi na prostem. Najraje taborim, 
hodim na pohode in lovim sončne zahode. Povezovanje z naravo 
zame ni le hobi, ampak način življenja.

Kaj bi rada sporočila bralcem Elga?

Eli: Bodite vedno odprti za nove ideje in inovacije, saj prinašajo 
napredek.

Go: Ne pozabite, da je naša odgovornost do narave ključna za 
ustvarjanje boljše prihodnosti.

ELEKTRO  GORENJSKA SMO LJUDJE 

ŽIVIJO, 
MIDVA SVA 
ELI IN GO!

Skupini Elektro Gorenjska 

sta se pridružila nova 

člana – dvojčka Eli in Go, 

ki poosebljata inovativnost 

Skupine Elektra Gorenjska in 

njeno zavezanost trajnostnemu 

razvoju. Otroški maskoti nam 

bosta pomagali najmlajšim 

približati svet energetike, 

inovativnosti in trajnosti.
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V mesecu avgustu smo doživeli 

največjo naravno katastrofo 

v zgodovini samostojne 

države. Uničujoče poplave so 

prizadele številna območja in 

njene prebivalce. Skorajda ni 

bilo posameznika, ki se ne bi 

hitro in nesebično odzval na 

pomoč žrtvam poplav. Tudi v 

Sindikatu Elektro Gorenjska in 

Svetu gorenjskih sindikatov smo 

poskrbeli za solidarnostno pomoč 

sodelavcu, ki mu je povodenj 

na območju Škofje Loke močno 

poškodovala hišo.   

Solidarnostna 
pomoč prizadetim v 
poplavah

Z vami delimo zahvalo člana Sindikata 
Elektra Gorenjska za solidarnostno pomoč 
v poplavah:

Domen Kržišnik, član sindikata SEG in SGS-a, 
želim izraziti iskreno hvaležnost za vašo 
izkazano solidarnostno pomoč. 

Vaša podpora v težkih trenutkih je bila zame 
izjemno pomembna in srčno cenim vašo 
predanost in skrb naše sindikalne skupnosti.

OD LEVE PROTI DESNI: IZTOK ŠTULAR, PREDSEDNIK SINDIKATA ELEKTRO GORENJSKA, DOMEN KRŽIŠNIK, 
PREJEMNIK SOLIDARNOSTNE POMOČI, IN NEŽKA BOZOVIČAR, PREDSEDNICA SVETA GORENJSKIH SINDIKATOV 

Foto: Arhiv SEG

Avtor: Iztok Štular, predsednik sindikata 

V trenutkih, ko sem se znašel v stiski, ste mi 
vi in ostali člani sindikata SEG in SGS ponudili 
roko pomoči. 

To je bila gesta, ki mi je ogrela srce in me 
spomnila, kako močna in povezana je naša 
sindikalna skupnost.

Vaša solidarnostna pomoč ni samo finančna, 
temveč tudi moralna podpora, ki mi je 
dala moč in voljo za premagovanje težav. 
Zavedam se, da smo kot sindikat tu zato, da 
si medsebojno pomagamo in se podpiramo, 
in vaša dejanja so odličen primer tega.

Hvaležen sem, da sem del sindikata SEG-
SGS, in ponosen sem na to, kako smo se kot 
skupnost združili v času, ko sem potreboval 
pomoč. Tudi v prihodnosti bom prispeval 
k naši skupnosti in se trudil, da se naša 
solidarnostna gesta lahko povrne tudi drugim 
članom, ko bodo potrebovali pomoč.

Še enkrat hvala za vašo prijaznost in 
solidarnost. Skupaj smo močnejši, zato se 
veselim nadaljnjega sodelovanja s sindikatom 
SEG in SGS.

S spoštovanjem
Domen Kržišnik
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NAJ 
SEPTEMBRSKI 
PRISPEVEK
V septembrski številki Elga vas je najbolj navdušil prispevek z 
naslovom Učinkovito in premišljeno ukrepanje v času okvar je 
ključnega pomena. Avtor članka je Primož Skledar.   

Nagrajenec je prejel darilno kartico, ki mu jo je podelila 
mag. Renata Križnar. 

Iskrene čestitke!

Spoštovani člani, članice, sodelavke in sodelavci!

Prehod starega leta v novo je vedno priložnost za nove načrte, nove cilje. V sindikatu 

SEG-SGS smo si enotni – novo leto 2024 mora biti boljše kot leto, ki se izteka.

Leto, ki prihaja, bo boljše le, če se bomo vsi skupaj še močneje zavzeli za to, da 

bi v imenu naših vrednot, kot so solidarnost, pravičnost in spoštovanje delavskih 

in socialnih pravic, uspeli spremeniti odnos državnih organov in delodajalskih 

organizacij do reševanja razmer, v katerih smo se znašli.

V novem letu vsem nam želim več socialne varnosti, pravičnosti, solidarnosti, 

spoštovanja, miru, zdravja in manj nestrpnosti.

Predsednik Sindikata Elektro Gorenjska

Iztok Štular
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Avtorica: Špela Sajovic
Foto: Anton Krivec in Špela Sajovic

Zato smo se v kolesarski sekciji Športnega društva Elektra 
Gorenjska odločili, da se za jesensko kolesarsko turo odpravimo v 
Varaždinske Toplice. Razmišljali smo, da če nam že vreme ni bilo 
naklonjeno, se bomo lahko vsaj kakšen dan odpočili v okoliških 
toplicah. Toplice so nam predstavljale tudi plan B, saj smo se letos 
naučili, da na vreme človek ne more vplivati. 

14 neustrašnih kolesarjev, veselih ponovnega snidenja, se nas je 
odpravilo na pot. Zaradi manjše skupine smo bili tokrat razdeljeni 
na dve ekipi, ki sta po vnaprej pripravljenih turah raziskovali kraje 
na poti. 

Prvi dan smo si na kolesu ogledali mesto Varaždinske Toplice in 
Varaždin ter se odpočili na kratkem oddihu pri Varaždinskem 
jezeru. Po odlični večerji in dobrem spancu v penzionu Bernarda 
smo se zjutraj zbudili v deževno jutro. 

Ker je bila naslednji dan vremenska napoved za kolesarje 
neugodna, smo se odločili, da se odpravimo na kopanje v toplice, 
popoldne pa smo izkoristili za skupni ogled mesta Varaždin. 
Medse smo sprejeli dva nova kolesarja – Jana in Gorazda. Na 
zaključnem nedeljskem kosilu smo ugotovili, da je bilo tokrat manj 
časa preživetega na kolesu, je bilo pa skupno druženje prijetno in 
je še bolj utrdilo naše prijateljske vezi. 

Nepozabno 
kolesarjenje v 

KRATEK ODMOR OB VARAŽDINSKEM JEZERU

Varaždinskih 
Toplicah

Letošnje vremensko pestro 

poletje je vplivalo tudi 

na izvedbo kolesarskih 

»kondicijskih« treningov. Veter, 

poplave in druge nevšečnosti 

so pri marsikaterem kolesarju 

povzročili, da je moral kolo 

prednostno prestaviti iz kleti v 

»zgornji kot«.

SKUPINSKA FOTOGRAFIJA BREZ KOLES
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Dobrodošli v 
PORABJU 

Meseca septembra smo se člani Društva upokojencev Elektra 
Gorenjska odpravili v Porabje. Nekaj kilometrov pred mejnim 
prehodom Martjanci smo se ustavili v vasi Ženavlje, kjer smo 
si ogledali bronasti spomenik v obliki balona. Postavljen je 
bil v spomin zasilno pristalemu balonu z dvema belgijskima 
raziskovalcema 18. avgusta 1934. 

Pot smo nadaljevali proti Zgornjemu Seniku. Ogledali smo si 
zapuščino Janoša Kuharja, ki je bil župnik v tem kraju več kot 50 
let. Poskrbel je, da ljudje niso pozabili slovenskega jezika. Zgradil 
je tudi novo cerkev in pisal knjige v narečju – v prekmurščini – in 
tako ohranjal slovenski jezik v Porabju. 

Od tam smo pot nadaljevali v Monošter, kjer smo si ogledali 
tretjo največjo baročno cerkev s čudovito poslikavo. Odšli smo še 
v muzej Avgusta Pavla, kjer je postavljena lokalna zgodovinska 
razstava, poimenovana po njem. Stalna razstava pa predstavlja 
lončarstvo in način življenja Slovencev v okolici Monoštra. 
Po kosilu nas je pot vodila še v vas Števanovci, kjer smo si ogledali 
razstavo o življenju stražarjev v obdobju tako imenovane »železne 
zavese«. 

Dobre volje in polni novih vtisov smo v večernih urah prispeli 
domov. 

Avtor: Janez Potočnik
Foto: Franci Soršek

SPOMINSKA HIŠA JANOŠA KUHARJA

IZLET V 
NEZNANO 
Avtor: Janez Potočnik

Že tradicionalno smo člani Društva upokojencev v mesecu 
novembru izvedli izlet v neznano. Udeleženci so ob manjših 
namigih hitro ugotovili, da nas pot tokrat vodi na Kozjansko.
 
Najprej smo se ustavili v Pilštanju, ki je bil v srednjem veku 
pomemben trg, danes pa je to vasica z nekaj več kot 150 
prebivalci. Pričakal nas je vodič Turističnega društva Pilštanj, 
ki nas je popeljal skozi zgodovino kraja. Tako smo spoznali, 
da sta bila po legendi nad Pilštajnom dva gradova: Pilštajn in 
Hartenstein. Pilštanjski grad naj bi pripadal grofu Engelbertu 
Pilštanjskemu. V kraju je bila ustanovljena tudi šola. Danes več 
kot sto let staro šolo radi pokažejo šolarjem, ki obiščejo kraj. 
V kraju je bila včasih zelo razvita obrt, zato je bil kraj v tistem 
času zelo napreden. V vasi stoji tudi sramotilni steber, kamor so 
privezali kršitelje takratnih norm. Danes v Pilštajnu oživljajo rast 
drnulje. Iz njenih sadežev izdelujejo razne izdelke, kot na primer 
marmelado in pijačo drnulovec. 

Po ogledu kraja Pilštajn smo odšli še v središče Kozjanskega, v 
kraj Kozje s približno 800 prebivalci. Kraj smo si ogledali, obiskali 
smo tudi muzej sodstva. Za zaključek izleta nas je čakalo še 
martinovo kosilo. 

Vsem zaposlenim v Skupini Elektro 

Gorenjska želimo veliko poslovnih 

uspehov, vsem upokojencem in članom 

našega društva pa predvsem zdravja. 

Naj bo leto 2024, ki prihaja, vedro in 

prijazno do vseh. 

Upravni in nadzorni odbor 

Društva upokojencev Elektro 

Gorenjska
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Iskano geslo nagradne križanke iz prejšnje številke je bilo POLETNA ŠOLA TRANSFORMATOR. Izžrebali smo tri nagrajence, ki so nagrado 
prejeli po pošti. Nagrajenci so bili: JANEZ MOČNIK, BRANKA PAGON in JANEZ POTOČNIK. 

Nagrajencem iskreno čestitamo!

Geslo tokratne nagradne križanke pošljite najpozneje do petka, 9. februarja 2024 v uredništvo na naslov: Elektro Gorenjska, d. d., Služba 
za kadre in korporativno komuniciranje, Ulica Mirka Vadnova 3a, 4000 Kranj. Izžrebali bomo tri nagrajence, ki bodo nagrado prejeli po 

pošti, zato ne pozabite pripisati svojega naslova.

NAGRADNA KRIŽANKA





ZAGOTAVLJAMO 
TRAJNO 

ENERGIJO.

Kot električni tok naj tudi vaš korak 

teče v ritmu energije. 

Naj prihajajoče leto odpira nove priložnosti 

za rast in napredek. 

Želimo vam veliko trajne energije.


